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RG - 0002.P.XXXIX.2018 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXIX/2018 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 25 stycznia 2018 r. 
 

 
Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje  i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Informacja Prezesa Zarządu Szpitala Średzkiego Serca Jezusowego w Środzie 
Wielkopolskiej nt. funkcjonowania Szpitala.  
Punkt 8.   
Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych. Zapoznanie się z ofertą 
usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej w 2018 roku 
(Biblioteka i Gminny Ośrodek Kultury). 
Punkt 9.   
Odczytanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy za 2017 
rok. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zniesienia                    
w części statusu pomnika przyrody Alei Kasztanowcowej (Kasztanowiec pospolity) 
w Aleksandrowie. 
Punkt 11.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1600 otworzył XXXIX 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, władze gminy, prasę oraz 
zaproszonych gości. 
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Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Radni przyjęli porządek obrad 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                 
i wnioski. 
 W związku z brakiem uwag do obydwóch protokołów Przewodniczący 
zarządził glosowanie.  

 Protokół z XXXVII Sesji został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących. 

 Protokół z XXXVIII Sesji został przyjęty 11 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
1 głos wstrzymujący. 

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że 28 grudnia to ostatnia sesja w 2017 roku, sesja 
budżetowa. 2 stycznia 2018 roku pan Wójt poprosił Radnych o spotkanie na dzień                   
5 stycznia, na tym spotkaniu nie było wszystkich Radnych, na spotkanie to przybył 
również Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Jarocinie Pan 
Remigiusz Nowojewski, aby wrócić jeszcze raz do tematu gospodarki wodno-
ściekowej. Pan Wójt tłumaczył, że spotkanie to odbyło się gdyż gmina Książ chce 
swoje ścieki oddawać do Jarocina, dlatego będzie budowany rurociąg i nasza gmina 
mogłaby się w niego wpiąć. Spotkanie to trwało ponad 3,5 godziny. W związku                                    
z tym spotkaniem, tą sytuacją, Wójt złożył wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej, 
która odbyła się dnia 10 stycznia. Na sesji była propozycja przyjęcia uchwały ws. 
przystąpienia do porozumienia z gminą Jarocin, aby ścieki z terenu naszej gminy 
były przekazywane do gminy Jarocin do PWiKu. Ze zrozumiałych względów na tej 
sesji też nie było wszystkich Radnych. Dyskutowano 4 godziny, Wójt szeroko 
omówił  temat gospodarko wodno-ściekowej. Poza tym Przewodniczacy 
zawiadomił, że na budowę własnej oczyszczalni była już promesa, niestety wygasła 
ponieważ jeszcze nie zaczęliśmy budowy, nie pozyskaliśmy także funduszy 
europejskich.  Głos zabrała pani Skarbnik, która również na początku była za 
budową oczyszczalni, jednak po głębszej analizie tematu zmieniła zadnie uważając, 
że korzystniejszym rozwiązaniem dla Gminy będzie przystąpienie do porozumienia. 
Po głosowaniu 6 Radnych opowiedziało się za budową własnej oczyszczalni, 5 było 
przeciwnych i 1 głos wstrzymujący.  
 Ponadto w dniu 12 stycznia odbyły się wybory sołtysa w Stramnicach, 
wybrano pana Antoniego Kidę.  
 Poza tym również w dniu 12 stycznia odbyło się zebranie OSP, celem 
podsumowania roku, Prezes OSP złożył sprawozdanie, był też pan Wójt oraz 
Komendant Straży Pożarnej w Środzie Wlkp. pan Jarosław Kuderczak. Straż była 
zadowolona, że została podjęta przez Radę i pana Wójta decyzja o przejęciu 
samochodu dla OSP Boguszyn. Pocieszające jest też to, że pozostałe jednostki: 
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Boguszyn, Chromiec i Szypłów czynią starania, aby stać się jednostkami z mocą 
prawną, jako stowarzyszenia, aby mogły pozyskiwać środki na swoją działalność. 
 W dniu 17 stycznia br. po uzgodnieniu z panią Skarbnik odbyło się szkolenie 
dla Radnych, Dyrektorów szkół, Dyrektorów jednostek pomocniczych, ale też dla 
urzędników w temacie ustawy o jawności życia prywatnego. Zagadnienie omówił 
prawnik WOKISS. Tego też dnia odbyło się posiedzenie wspólne komisji, na które 
zostali zaproszeni przedstawiciele wspólnot mieszkaniowych bloków w Klęce nr 
45,46,47. Spotkanie było efektem tego do czego Rada zobowiązała Wójta,                              
a mianowicie zaprzestanie podawania ciepła od września 2018 roku do lokali 
mieszkalnych. Mieszkańcy mieli pretensje do Wójta o różne tematy, nawet złożyli 
skargę, którą na komisji wycofali. Po komisji decyzje i uzgodnienia były takie, że do 
każdego bloku będą robili osobną kotłownie, tej naszej nie chcą przejmować. Jednak 
po pewnym czasie i załatwieniu kilku już dokumentów decyzja gazowni jest taka, że 
nie podłączą odrębnych na każdy blok kotłowni dopóki mieszkańcy nie zlikwidują 
piecy gazowych. W końcu zdecydowali, że przejmą naszą kotłownię, i są już                      
w trakcie rozmów z zarządcą wspólnot, aby stworzyć jedną wspólnotę.              

 Na salę posiedzenia dołączył Radny Artur Borkowski, stan Rady 13.  
 

Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że o sprawach bieżących wspomni w wolnych głosach                       
i wnioskach, oraz proponował przejście do punktu kolejnego. 
 
Ad 7) Informacja Prezesa Zarządu Szpitala Średzkiego Serca Jezusowego                          
w Środzie Wielkopolskiej nt. funkcjonowania Szpitala.  
 Głos w tym punkcie zabrał pan Filip Waligóra Prezes Zarządu Szpitala 
Średzkiego, który na wstępie przedstawił prezentację multimedialną jn.  
 
Kwota ryczałtu na IV kwartał 2017 r.: 3 177 993,66 zł 
Co wchodzi w ryczałt: 
-Świadczenia udzielane w poradni chirurgicznej; 
-Świadczenia udzielane w poradni ginekologiczno-położniczej; 
-Hospitalizacje w zakresie: 
 - chirurgii; 
 - ortopedii; 
 - pediatrii; 
 - położnictwa i ginekologii; 
 - intensywnej terapii; 
 - chorób wewnętrznych. 
 
Kwota ryczałtu na IV kwartał 2017 roku: 3 177 993,66 zł 
3 177 933,66 zł/3 = 1 059 331,22 zł 
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Świadczenia odrębnie finansowane w ramach umowy sieciowej na okres 01.01.2018r. 
- 30.06.2018r. 

 Świadczenia w zakresie chirurgii ogólnej – diagnostyka poza pakietem 
onkologicznym; 

 Świadczenia w zakresie chirurgii ogólnej – diagnostyka onkologiczna; 
 Świadczenia Nocnej i Świątecznej Opieki Zdrowotnej udzielane w warunkach 

ambulatoryjnych i w miejscu zamieszkania lub pobytu świadczeniobiorcy na 
obszarze zabezpieczenia powyżej 50 tys. świadczeniobiorców w zakresie 
podstawowym; 

 Chirurgia ogólna – hospitalizacja – świadczenia poza pakietem 
onkologicznym; 

 Neonatologia – hospitalizacja; 
 Neonatologia – hospitalizacja – N20, N24, N25; 
 Ortopedia i traumatologia narządu ruchu – hospitalizacja – świadczenia poza 

pakietem onkologicznym; 
 Ortopedia i traumatologia narządu ruchu – hospitalizacja – pakiet 

onkologiczny; 
 Położnictwo i ginekologia – hospitalizacja – świadczenia poza pakietem 

onkologicznym; 
 Położnictwo i ginekologia – hospitalizacja – N01, N20; 
 Położnictwo i ginekologia – hospitalizacja – pakiet onkologiczny; 
 Świadczenia w zakresie położnictwa i ginekologii – diagnostyka 

onkologiczna; 
 Świadczenia w Szpitalnym Oddziale Ratunkowym; 
 Badania Tomografii Komputerowej; 
 Badania endoskopowe przewodu pokarmowego – gastroskopia; 
 Koszty świadczeń wynikające z rozporządzenia zmieniającego OWU – PSZ. 

 Liczba pacjentów przyjętych do szpitala w latach 2015-2017 
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Liczba pacjentów ogółem przyjętych do szpitala w latach 2015-2017 – powiat 

 
 
Październik 2017r. – sieć szpitali 
W okresie do września 2017r. średnie przychody szpitala kształtowały się na 
poziomie 2,41 mln PLN miesięcznie (w tym od NFZ na poziomie 2,29 mln PLN 
miesięcznie) niestety od października 2017r. weszła tzw. „sieć szpitali” która 
spowodowała zmniejszenie naszych przychodów. Kwota jaką szpital otrzymał na 
swoją działalność w IV kwartale 2017r. to: 

 Ryczałt PSZ (oddziały szpitalne) kwota 3,17 mln PLN 
 Chirurgia pakiet onk. i po za pakietem onk. kwota 69 tys. PLN 
 Porody oddział noworodkowy  kwota 348 tys. PLN 
 Porody oddział gin.-poł. kwota 466 tys. PLN 
 Świadczenia w SOR kwota 918 tys. PLN 
 Ortopedia, świadczenia endoprotezoplastyki kwota 115 tys. PLN 
 Badania TK kwota 55 tys. PLN 
 Świadczenia nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej kwota 281 tys. PLN 
 Świadczenia tzw. „zembalowe” kwota 387 tys. PLN 

        RAZEM kwota 5,86 mln PLN 
W/w ryczałt daje szpitalowi przychody na poziomie 1,95 mln PLN miesięcznie. 
Po za w/w kwotami należy uwzględnić dodatkowe przychody z NFZ miesięcznie: 

 Poradnia lekarza rodzinnego kwota ok. 26 tys. PLN 
 Świadczenia kolonoskopii kwota ok. 21 tys. PLN 
 Świadczenia fizjoterapii kwota ok. 55 tys. PLN 
 Zespół Ratownictwa Medycznego ok. 200 tys. PLN 

co daje łącznie przychody od NFZ na poziomie 2,25 mln PLN , jeżeli dodamy tutaj 
informację że w kwotach ryczałtu jest 45 tys. PLN miesięcznie więcej                                      
z przeznaczeniem na wynagrodzenie tzw. „zembalowe” dla pielęgniarek i położnych  
to okaże się że szpital po reformie otrzyma mniej od NFZ o ok. 100 tys. PLN 
miesięcznie. 
 
Działania szpitala w czasach „sieci szpitali” 
Działania przychodowe: 

a) Wykonanie ryczałtu w IV kwartale 2017r. na poziomie powyżej 105%,                       
co powinno skutkować zwiększeniem kwoty ryczałtu o 50 tys. miesięcznie               
od m-ca stycznia 2018 oraz kolejne 50 tys. od lipca 2018 przy wykonaniu 
ryczałtu w I półroczu 2018r. na poziomie powyżej 105% 

b) Pakiet onkologiczny na poziomie 100 tys. przychodów miesięcznie 
c) Porody ponad ryczałt ok 30 tys. m-c (ok. 85 porodów m-c) 

Działania kosztowe: 
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a) „przeniesienie” skrzydła szpitala w majątek spółki , wynajem ok 50 tys.                                     
a amortyzacja ok 25 tys.; 

b) Reorganizacja poradni chirurgicznej, system kolejkowy, zmniejszenie godzin 
działania; 

c) Reorganizacja pracy poradni ginekologiczno-położniczej, zmniejszenie godzin 
działania. 
 

 Na salę posiedzenia przybył Starosta Średzki pan Marcin Bednarz. 
  

Wyniki do końca września 2017r. 
Szpital w okresie do września 2017r. zmniejszył stratę w porównaniu do roku 2016             
o ok. 1,7 mln PLN do kwoty 3,3 mln PLN. Ponadto należy zauważyć, że na 
wspomnianą stratę wpływ mają: 

a) Amortyzacja środków trwałych kwota 1,3 mln PLN 
b) Odsetki od obligacji wyemitowanych przez szpital kwota 0,85 mln PLN 
c) Wynajem skrzydła szpitala kwota 0,45 mln PLN 

W okresie do września 2017 r. szpital wypracował nadwykonania w kwocie ponad 
1,1 mln PLN, z czego: 

a) Zwiększona ilość porodów w III kwartale kwota 201 tys. PLN 
b) Pakiet onkologiczny w chirurgii w III kwartale kwota 67 tys. PLN 
c) Oddział intensywnej terapii kwota 208 tys. PLN 
d) Oddział chirurgiczny kwota 211 tys. PLN 
e) Pododdział ortopedyczny kwota 164 tys. PLN 
f) Oddział wewnętrzny kwota 88 tys. PLN 

Inwestycje w środki trwałe 
Szpital w okresie do października 2017r. zainwestował w środki trwałe kwotę ponad 
3,1 mln złotych , kwota ta przeznaczona była na: 

a) remonty II piętra, gabinetu zabiegowego SOR i POZ, pomieszczeń                          
punktu krwiodawstwa,  

b) zakup urządzeń np. USG, aparatu do znieczulania, kardiomonitory, 
defibrylatory, pompy infuzyjne, respiratory, spirometr itp.. 

Finansowanie powyższych środków trwałych jest poprzez: 
a) Zakup ratalny z MedFinance – kwota 694 tys. PLN 
b) Dotacja z Gminy Krzykosy – kwota 96 tys. PLN 
c) Dofinansowanie z Gminy Środa Wlkp. – kwota 900  tys. PLN (+ dodatkowo 

180 tys. PLN w ramach podniesienia kapitału o 930 tys. PLN) 
d) Pozostała kwota ze środków szpitala 

Szpital zakupił w 2016 i 2017 r. w systemie ratalnym następujące urządzenia: 
a) Tomograf komputerowy – płatność do XII 2023r. 
b) Aparat EEG – płatność do VIII 2022r. 
c) Zestaw laparoskopowy z histeroskopem – płatność do XII 2023r. 
d) Aparat Echokardiograf – płatność do IX 2023r. 
e) Zestaw urządzeń dla oddziału intensywnej terapii – płatność do I 2025r. 
f) Aparat USG dla oddz. ginekologiczno-położniczego  – płatność do I 2022r. 
g) Aparat USG dla pracowni USG – płatność do VIII 2023r. 

Miesięczna rata za powyższe urządzenia to kwota 46,2 tys. PLN 
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Wykaz sprzętu medycznego oraz inne wyposażenie finansowane z kwoty 900 000,00 
zł przekazanej szpitalowi przez Gminę Środa Wielkopolska w formie podwyższenia 
kapitału zakładowego spółki. 

 
 

 
1 
 Po zakończeniu wypowiedzi pana Prezesa Przewodniczący otworzył 
dyskusję.  

 Radny Mirosław Ratajczak, mówił Prezesowi o swoich złych doświadczeniach 
związanych z opieką średzkiego szpitala, kiedy to Radnemu nie wykryto 

                                                 
1 Opracowane przez Szpital Średzki im. Serca Jezusowego w Środzie Wielkopolskiej.  
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zawału serca i odesłano go do domu, było to w 2015 roku. Radny dodał, że jak 
trafił do szpitala w Puszczykowie, już była o wiele lepsza opieka.  
 Pan Prezes informował, że jest to sieć szpitali, które mają o wiele lepsze 
możliwości diagnostyczne. Nie chodzi tu o sprzęt, a o pewne procedury,                       
w Środzie nie ma oddziału rehabilitacyjnego po zawale. (…) Pan Prezes 
zaznaczał bardzo utrudnioną pracę z lekarzami rodzinnymi, lekarze rodzinni 
kierują teraz wszystkich do szpitali, bez podstawowych badań. Jest to 
problem całego systemu, a szpitale I stopnia mają o wiele inne możliwości 
diagnostyczne. Jest to zupełnie inna jakość szpitala w porównaniu do Śremu 
czy Puszczykowa. (…) Ponadto pan Prezes dodał, że cały czas trwają prace, 
aby wszystko usprawniać i ulepszać w tym szpitalu. Wiele z tego co było                 
w średzkim szpitalu już nie ma. Ponadto Prezes dodał, że od marca 
wprowadzony zostanie pilotażowy program znieczuleń zewnątrzoponowych 
dla kobiet w ciąży, czyli kobieta będzie mogła poprosić o znieczulenie, więc    
w zasadzie będzie rodziła bez bólu, a tego w wielu szpitalach nie ma,                            
w Poznaniu jest tylko jeden szpital, a w Olsztynie drugi.            

 Radny Jacek Nyczke wnioskował o postawienie krzeseł na oddziale 
ratunkowym, gdyż z własnego doświadczenia wie, że osoby które czekają na 
swoją kolejkę, na przyjęcie przez lekarza -czasami nawet po 6 godzin- jak to 
było w przypadku Radnego- czekają na stojąco.  
 Pan Prezes dziękował za uwagę, nie jest to problemem, aby te krzesła 
postawić.  

 Pan Marcin Bednarz, Starosta Średzki prosił, aby w przypadku złych zdarzeń 
w szpitalu od razu to zgłaszać, po to aby można było od razu reagować.                    
W szpitalu dokonano zmian organizacyjnych, ale też kadrowych, bo jeżeli 
ktoś obniża loty musi odejść. (…)   

 Radny Leszek Zacharyasz informował, że niestety też ma złe doświadczenia 
ze średzkim szpitalem, gdyż dwa lata temu gdy źle się czuł trafił do szpitala,        
z którego tego samego dnia go odesłali i pojechał do pana Janickiego, który                 
od razu zareagował i skierował go do szpitala z podejrzeniem udaru.  

 Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski informował, że zgadza się 
z panem Starostą, kiedy coś się dzieje, kiedy jest jakieś niezadowolenie należy 
od razu, na gorąco zgłosić to do Prezesa.  
 Pan Waligóra informował, że doskonale rozumie niezadowolenie 
Radnych, bo faktycznie kilka lat temu też miał złe zdanie na temat średzkiego 
szpitala, w znacznej większości było to spowodowane złą kadrą pracowniczą, 
ale cały czas lekarze są poszukiwani, zmiany następują i idą ku lepszemu.   

 Radna Agnieszka Król, informowała, że kilka lat temu była w szpitalu 
średzkim, Radna chwali sobie ten szpital choć ma świadomość, że nie było 
tam kolorowo. Cieszy Radną fakt, że szpital zmienia się na lepszy i to widać                
i słychać. Radna dodała, że zapewne każdy wie, że jest ostatnią osobą, która 
lekko wydawałaby publiczne pieniądze, ale w tym momencie sprawa 
powiatowego szpitala jest to też sprawa naszej gminy dlatego, że ten szpital 
jakby nie patrzeć jest Gminy Nowe Miasto również. Radna wyraziła chęć,                 
aby przy najbliższych rozmowach wrócić do tego tematu pomocowości 
finansowania szpitala. Należy zdać sobie sprawę, że reformy ostatnio 
wprowadzone są bardzo trudne, tegoroczny budżet nie jest też taki spokojny 
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jak w poprzednich latach, bo wiele wydatków nas czeka, ale Radna czuje na 
sobie odpowiedzialność współfinansowania. Jeżeli nie wychodzą nam 
wspólne drogi, może wyjdzie wspólny szpital. (…)  

 Radna Zofia Kędziora pytała czy jest w stanie pan Prezes przybliżyć Radnym 
liczbę pacjentów korzystających z łóżka szpitalnego.  
 Pan Filip Waligóra informował, że nie ma na tę chwile takich danych, 
ale jest to do sprawdzenia. Każdy oddział przejrzy konkretnie sprawdzi to                   
i prześle.    

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że taż zdarzyło się Radnemu 
korzystać z opieki średzkiego szpitala, i dzięki opiece w tym szpitalu Radny 
jest teraz z nami.  

 Radny Artur Borkowski informował, że w szpitalu średzkim urodził się 
szczęśliwie syn Radnego, oraz udzielono fachowej pomocy teściowej 
Radnego, więc Radny ma za co być wdzięczny szpitalowi. Poza tym pan 
Borkowski informował, że niedawno był dwukrotnie pacjentem szpitala, 
korzystał z usług wieczorynki, faktycznie było mnóstwo ludzi, za pierwszym        
i drugim razem, niemniej nikt nie był tam z katarem czy bolącym gardłem. 
Raczej te osoby wg. mniemania Radnego, to były osoby które faktycznie 
potrzebowały pomocy. Doświadczenie Radnego jest takie, że 4 godziny stał                   
i czekał, a z informacji wynikało, że pani doktor pełniła 24 godzinny dyżur, 
jedyne co zjadła w ostatnich 10 godzinach to jogurt, Radny miał obawy czy 
postawi odpowiednią diagnozę z uwagi na przemęczenie. Niepokojącym było 
też to, że pani osuwająca się na krześle musiała czekać jeszcze dwie godziny 
bo ta sama pani doktor musiała jechać do wypadku. Radny wyraził zdanie, że 
to są sprawy niepokojące, i pytał czy zarządzający szpitalem mają na to jakiś 
pomysł.  
 Prezes informował, że lekarz nie ma prawa mówić, że jest zmęczony, 
jeżeli podpisał umowę, to na określonych warunkach i jest to jego dobrowolna 
decyzją, że bierze dyżur 24 godzinny. Na wieczorynce przyjmowanych jest 
dziennie ok 20 osób, od 18 przyjęcia kończą się po 22, i w dzień roboczy do 
rana praktycznie nie ma wezwań. W weekend tych przyjęć jest przez całą 
dobę 70. Należało się zastanowić czy wieczorynka ma być z jednym lekarzem 
za małą kwotę finansowania czy z dwoma lekarzami za jeszcze mniejszą. 
Kiedyś na wieczorynce dyżur pełniło dwóch lekarzy, ale miały miejsce złe 
praktyki, tzn. lekarze nie pracowali jednocześnie na dwa gabinety, tylko jeden 
odpoczywał, drugi przyjmował i tak na zmianę, kolejka była. Na pracę dwóch 
lekarzy nie ma takiej opcji. (…) Poza tym jeżeli jest duże obłożenie pacjentów, 
to jest procedura, że lekarze schodzą do wieczorynki, aby wspomóc tego 
lekarza.   

 Pan Starosta informował, że jest Rozporządzenie Ministra dotyczące łączenia 
dyżurów, poza tym to rozporządzenie ma pomóc w zmniejszeniu kosztów 
tam gdzie nie ma potrzeby ich ponoszenia. (…) 

 Wójt informował, że bardzo dobrze, że Rada prowadzi taką dyskusję, 
doświadczenie Wójta ze średzkim szpitalem jest pozytywne, gdzie cudem 
odratowano Wójta ojca. Natomiast kolejki są wszędzie, nawet na prywatną 
wizytę czeka się w poczekalni 4 godziny, sam Wójt tego doświadczył.  

 Radny Marek Mroziński pytał jaka jest obecna sytuacja finansowa szpitala.  
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 Pan Prezes informował, że jeżeli chodzi o długi to na tę chwile są 
opłacone wszystkie faktury do miesiąca listopada włącznie. Jeżeli chodzi                   
o kwestię bieżących finansów, to po opłaceniu lekarskich kontraktów, umów 
o pracę zostaje ok 400 000,00 zł na faktury, bieżące utrzymanie szpitala, wynik 
ten cieszy o tyle, że kiedyś nie zostawało nic. Brakuje ok 150 000,00 zł 
miesięcznie do pełnego zbilansowania. Jest jeszcze dług związany                              
z obligacjami, ale to na swoje barki wziął powiat średzki, jest jeszcze                               
do rozwiązania kwestia skrzydła szpitala. (…) Spłacane są też ZUS-y ratalne, 
które w poprzednich latach nie były płacone.        

 Przewodniczący Rady informował, że zgadza się i z panem Prezesem                           
i z panem Starostą, że należy głośno o systemie mówić, chodzi o system 
lekarza rodzinnego. Lekarz rodzinny od godziny 8 do 18, w międzyczasie 
obiad i inne sprawy, i tylko od poniedziałku do piątku. Lekarz rodzinny 
dostaje pieniądze za pacjenta nawet gdy do niego nie chodzi. System 
powinien działać na zasadzie, że przychodzi pacjent, lekarz wykonuje usługę, 
pacjent ją potwierdza i wtedy mu się dopiero płaci. Może lepszym 
rozwiązaniem byłoby te pieniądze przeznaczać na szpitale, na wieczorynkę.        
 

 Przewodniczący dziękował, za przybycie na sesję i zarządził 10cio minutową 
przerwę.  
 

Ad 8)  Informacja na temat funkcjonowania placówek kulturalnych. Zapoznanie 
się z ofertą usług kulturalnych świadczonych na rzecz społeczności lokalnej                                  
w 2018 roku (Biblioteka i Gminny Ośrodek Kultury). 
 Głos w tym punkcie jako pierwsza zabrała pani Małgorzata Pacholska 
Dyrektor Biblioteki:  
Biblioteka Publiczna w Nowym Mieście nad Wartą to nie tylko miejsce, gdzie 
gromadzi się i udostępnia książki. To także  przyjazne miejsce  spotkań dla 
mieszkańców gminy  oraz komunikacji społecznej, pozyskiwania i udzielania 
informacji także o regionie. Cele i kierunki działania instytucji określa Ustawa                      
o bibliotekach. Przyjęte kierunki działania uwzględnione w rocznym planie pracy 
oparte są o kalendarz wydarzeń i rocznic oraz potrzeb jej mieszkańców. 
I. Założenia ogólne 
Główne kierunki działania: 
1. Służenie społeczności lokalnej poprzez upowszechnianie wiedzy i dorobku 

kultury za pośrednictwem książki, czasopism oraz Internetu. 
2. Rozszerzanie oferty kulturalnej i edukacyjnej biblioteki.  
3. Wzbogacanie księgozbioru w nowości wydawnicze z uwzględnieniem 

zainteresowań i potrzeb czytelników. 
4. Bieżąca selekcja księgozbioru (ubytkowanie książek zdezaktualizowanych, 

starych, brudnych i zniszczonych). 
5. Podnoszenie estetyki placówki bibliotecznej. 
6. Uwzględnianie przez bibliotekę potrzeb ludzi starszych i niepełnosprawnych 

oraz dzieci specjalnej troski. 
7. Kontynuowanie polityki współpracy i pomocy grupom, stowarzyszeniom                        

i klubom poprzez udostępnianie zasobów biblioteki, włączanie się do wspólnych 
działań na rzecz społeczności lokalnych. 
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8. Dokształcanie i doskonalenie zawodowe bibliotekarek. 
9. Kreowanie życia kulturalnego naszej gminy. 
10. Opracowanie nowo zakupionego księgozbioru i istniejącego już zasobu. 
11. Utrzymanie stanu czytelnictwa i wypożyczeń na poziomie lat ubiegłych 

 pomoc w poszukiwaniu książek i materiałów na dany temat, 

 wypożyczanie książek zgodne z życzeniem czytelników, 

 poszukiwanie sposobu zachęcenia mieszkańców do korzystania z zasobów 
naszej biblioteki (Grupa Zabawowa, Dyskusyjny Klub Książki). 

12. Służba informacyjna 

 tworzenie bibliografii regionalnej, 

 gromadzenie wycinków prasowych dotyczących regionu, 

 pomoc przy obsłudze INTERNETU 

 kursy komputerowe. 
II. Budżet / Plan finansowy 
Biblioteka w 2018 r. będzie dysponowała kwotą 416 748,00 zł. z czego 414 748,00 zł    
to dotacja podmiotowa z budżetu gminy oraz  2 000,00 planowanych dochodów 
własnych. Jak co roku biblioteka złoży wniosek na zakup książek z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach programu Promocja Czytelnictwa.  
W roku 2017 była to kwota 10 828,00 zł. Do końca stycznia ogłoszony zostanie 
przetarg na budowę filii bibliotecznej w Boguszynie. Na ten cel przeznaczono dotację 
inwestycyjną w kwocie 1 011 052,71 zł. z budżetu gminy. 
III. Sieć bibliotek. Lokale. Wyposażenie 
Biblioteka Publiczna Gminy Nowe Miasto nad Wartą obejmuje swą strukturą 
Oddział dla Dzieci, Wypożyczalnię dla dorosłych, czytelnię i filie biblioteczne                       
w Boguszynie i w Chociczy. Biblioteka mieści się w lokalu Gminnego Ośrodka 
Kultury i zajmuje powierzchnię 160 m2. Filia w Chociczy posiada swoją siedzibę                   
w Chociczy przy ul. Leśnej 1.  Powierzchnia filii to 56 m2, posiada małą czytelnię na  
8 miejsc. W tym roku mamy nadzieję wybudować filię biblioteczną w Boguszynie,   
by już w kolejnym roku móc obsługiwać użytkowników z drugiej części gminy.              
Jeśli w tym roku zostanie ogłoszony  nabór wniosków do Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa, Priorytet 2 „Infrastruktura Bibliotek 2016–2020” biblioteka 
będzie składać wniosek o dofinansowanie do tej budowy. Ze względu na starania 
biblioteki i gminy co do przekazania terenu pod budowę filii, będzie nam łatwiej 
zdobyć te pieniądze. W 2017 r. została odmalowana filii w Chociczy, na ścianach 
części dla dzieci położono specjalną gładź szpachlową, która ma zapobiec 
powstawaniu wilgoci. Nasza biblioteka jest bardzo dobrze wyposażona w sprzęt. 
Obecnie filia w Chociczy dysponuje dwoma stacjonarnymi stanowiskami 
komputerowymi dla czytelników oraz laptopem z bezpłatnym dostępem                          
do Internetu dla odwiedzających ją użytkowników. Filia dysponuje również 
drukarką kolorową, skanerem, kserokopiarką oraz projektorem.  Biblioteka                        
w Nowym Mieście nad Wartą posiada także laminarkę i bindownicę, a dla 
czytelników dostępne są trzy stanowiska komputerowe i pięć laptopów oraz czytnik 
e-booków.  Wszystkie placówki posiadają bezprzewodowe  łącze internetowe. 
IV. Zbiory biblioteczne. Gromadzenie 
Biblioteka będzie gromadzić księgozbiór poprzez bezpośredni zakup                                     
w hurtowniach, księgarniach wysyłkowych oraz od akwizytorów w miarę 
posiadanych środków, systematycznie w ciągu roku. Przyjmowane będą dary oraz 
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książki oddane w zamian za zagubione i zniszczone pozycje. Zakupione książki są 
inwentaryzowane, opracowywane i obkładane w folię. Przy gromadzeniu 
szczególną uwagę zwraca się na materiały dotyczące naszego regionu oraz 
poszukiwane przez czytelników pozycje edukacyjne oraz wartościową literaturę 
piękną. W celu poszerzenia oferty usług bibliotecznych dla czytelników w miarę 
posiadanych środków i zapotrzebowania uzupełniać się będzie zbiory specjalne takie 
jak: audiobooki, filmy i bajki na DVD i CD, multimedia i e-booki. 
Wzorem lat ubiegłych gromadzone będą dokumenty życia społecznego, które znajdą 
wykorzystanie w przygotowaniu wystaw z okazji świąt i uroczystości, 
przeprowadzaniu większych form kulturalnych, możliwych badań archiwalnych czy 
naukowych naszego regionu. Opracowanie zbiorów także zbiorów audiowizualnych 
odbywa się za pośrednictwem programu komputerowego SOWA MARC 21. 
V. Udostępnianie zbiorów i działalność informacyjna 
Zbiory biblioteczne udostępniane są przede wszystkim czytelnikom naszej gminy. 
Czytelnicy z gmin sąsiednich zapisywani są na określonych w regulaminie 
warunkach. Biblioteka posiada w swoich zbiorach dużo nowości z zakresu literatury 
pięknej dla dorosłych i młodzieży oraz duży wybór literatury popularnonaukowej, 
która systematycznie jest aktualizowana.  
Biblioteka posiada także rozbudowany księgozbiór podręczny tj. słowniki, 
encyklopedie albumy. Na podstawie katalogu komputerowego zbiorów oraz 
bibliografii  regionalnej i księgozbioru podręcznego udziela się informacji 
bibliograficznych, bibliotecznych, tekstowych i rzeczowych. Dla osób niewidomych 
oraz słabowidzących przygotowaliśmy ofertę audiobooków, książek  
z dużą czcionka oraz możliwość korzystania z komputerów, na którym można 
odsłuchać książkę mówioną. Przyjmowane będą wycieczki dzieci szkolnych                                
i udzielane im wyczerpujące informacje o bibliotece i jej zbiorach a także zasadach 
funkcjonowania biblioteki. Biblioteka jest w stałym kontakcie z bibliotekami 
szkolnymi, nauczycielami oraz dyrekcją szkół z terenu naszej gminy. Do tej pory 
sporządzaliśmy listy uczniów zalegających ze zwrotem książek a bibliotekarze 
szkolni oraz nauczyciele pomagali  w egzekwowaniu ich od uczniów.                                 
Od poprzedniego roku konfiguracja systemu SOWA dla biblioteki została 
rozbudowana o mechanizm automatycznych powiadomień. Nasi czytelnicy 
otrzymują e-mail: 
- z przypomnieniem o upływającym terminie zwrotu książki, 
- z ponagleniem zwrotu przetrzymanej książki, 
- z informacją o możliwości odbioru zarezerwowanego egzemplarza, 
-  z informacją o zrealizowaniu zamówienia i możliwości odbioru książki, 
- z hasłem do konta w katalogu on-line dla nowego czytelnika 
Od marca 2017 roku wprowadziliśmy system naliczania kar za przetrzymywanie 
książek. Nowy program komputerowy umożliwi kontrolowanie wypożyczonych 
książek przez bibliotekarza oraz samego czytelnika. Kwota 10 gr. za przetrzymanie 
jednego dnia jednej książki nie wydaje się zbyt dużą kwotą, jednak w całkowitym 
rozrachunku system potrafi wyliczyć niemałą kwotę. Opcja ta wyrobiła w naszych 
czytelnikach systematyczne odwiedzanie biblioteki. Są sprzymierzeńcy tego system, 
ale również i przeciwnicy.  W związku z nową opcją w miesiącu maju, w związku                   
z tygodniem bibliotek (8-15.05) zamierzamy przeprowadzić „amnestię” dla tych, 
którzy boją się zwrócić książki z powodu wysokości naliczonej kary.                      
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Informacja zostanie ogłoszona w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej 
biblioteki i profilu Facebook. W trosce o przestrzeganie regulaminów wypożyczeń 
pracownicy biblioteki dbają o terminowość zwrotów książek poprzez upomnienia 
telefoniczne bądź listowne. Upomnienia listowne wysyłamy raz do roku                                
w miesiącach wakacyjnych. We wrześniu rozszerzyliśmy ofertę o zajęcia o nazwie 
„Grupa zabawowa”. Są to godzinne zajęcia dla dzieci w wieku od 6 miesięcy do 3 lat 
oraz ich opiekunów. Dzieci w tym czasie poznają książeczki i zabawki sensoryczne, 
aktywnie poznają świat oraz integrują się poprzez zabawę, a ich opiekunowie 
wymieniają się doświadczeniami, nawiązują nowe kontakty i otrzymują często 
fachowe wsparcie (np. logopedy). Na zakończenie zajęć idą do Oddziału dla Dzieci, 
by wypożyczyć ciekawe książeczki. 
VI. Kalendarium rocznic i wydarzeń w 2018 roku. 
Sejm poparł uchwały ustanawiające rok 2018 rokiem: 

 Zbigniewa Herberta – W uchwale oddano hołd „jednemu z najwybitniejszych 
poetów polskich i europejskich XX w.” w związku z mijającą w tym roku 20. 
rocznicą jego śmierci. 

 Jubileuszu 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości - Jak 
podkreślono w dokumencie, to dzięki tym, którzy pozostali nieugięci, nasz 
Naród wyszedł zwycięsko z dziejowej próby. Po rozbiorach i 123 latach 
niewoli, rusyfikacji i germanizacji, po wielkich powstaniach, wolna Polska 
powróciła na mapę świata. 

 Pamięci Powstania Wielkopolskiego - W uchwale Sejm podkreślił,                                 
że zwycięska walka w latach 1918-1919 stała się wielkim triumfem Polaków, 
dążących do wyzwolenia się z pruskiej niewoli. W dokumencie zauważono, 
że dzięki bohaterskiemu zrywowi Wielkopolan, ich determinacji oraz hojnej 
daninie krwi, prawie cała zachodnia część tradycyjnie polskich ziem została 
włączona z powrotem do odradzającej się Rzeczypospolitej. 

 Ireny Sendlerowej -  12 maja 2018 r. minie 10. rocznica śmierci tej wybitnej 
polskiej działaczki społecznej, która w czasie II wojny światowej jako 
kierowniczka referatu dziecięcego Rady Pomocy Żydom „Żegota” 
przyczyniła się do ocalenia z Holokaustu około 2500 żydowskich dzieci.                    
„Z narażeniem życia, heroizmem, w największej konspiracji wyprowadzała 
dzieci z warszawskiego getta, a następnie znajdowała im schronienie w 
polskich rodzinach, klasztorach i domach opieki" - podkreślili posłowie w 
uchwale. Przypomnieli też, że Irena Sendlerowa została uhonorowana w 1965 
r. medalem Sprawiedliwej wśród Narodów Świata, w 2003 r. - Orderem Orła 
Białego. 

 Praw Kobiet – upamiętnienie to ma związek z 100. rocznicą przyznania 
Polkom praw wyborczych. 28 listopada 1918 r. Józef Piłsudski podpisał dekret 
o ordynacji wyborczej do Sejmu Ustawodawczego, określający, że wyborcą 
jest każdy obywatel państwa, bez względu na płeć. Ponadto do Sejmu mogli 
być wybierani wszyscy obywatele i obywatelki państwa posiadający czynne 
prawo wyborcze. 

 W 2018 r. przypada 100. rocznica urodzin metropolity przemyskiego abp. 

Ignacego Tokarczuka - nieustępliwego obrońcy praw wiernych Kościoła                     
i jednego z duchowych przywódców pokojowych zmagań narodu polskiego      
o niepodległość Ojczyzny. 
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 Sejm ustanowił także rok 2018 Rokiem Jubileuszu Konfederacji Barskiej.  -  

W 2018 r. przypada 250. rocznica zawiązania Konfederacji -zbrojnego związku 
szlachty polskiej, utworzonego w Barze na Podolu 29 lutego 1768 r. w obronie 
wiary katolickiej i niepodległości. Posłowie przypomnieli, że celem 
Konfederacji było zniesienie narzuconego przez Rosję traktatu, mocą którego 
Rzeczpospolita stawała się protektoratem rosyjskim oraz uchwalonych - przez 
sterroryzowany przez rosyjskie wojska Sejm - ustaw, które dawały 
równouprawnienie innowiercom. 

Te, zdaniem Senatu najważniejsze rocznice, postaramy się uwzględnić w pracy 
kulturalno-oświatowej biblioteki w roku 2018. Poza tymi rocznicami, biblioteka uczci 
również te o mniejszej randze dla narodu, a większej dla naszych lokalnych 
użytkowników. 
VII. Działalność kulturalno-oświatowa 
Jednym z najważniejszych zadań stojących przed biblioteką jest propagowanie 
książki i czytelnictwa. Szczególną uwagę poświęca się dzieciom i młodzieży. 
Znajduje to swój wyraz w szeregu imprez kulturalno-oświatowych. Pragniemy 
przyciągnąć do siebie młodych czytelników organizując dla nich atrakcyjne zajęcia, 
spotkania autorskie, a także liczne wystawki   i ekspozycje związane z obchodami 
rocznic literackich, świąt narodowych, regionalnych. 
Działalność biblioteki znajdzie odzwierciedlenie w prasie regionalnej oraz na stronie 
internetowej http://www.nowemiasto.naszabiblioteka.com  
We wszystkich placówkach planowane są cykliczne zajęcia dla dzieci i dorosłych.  
Do takich zajęć zaliczamy: 
Filia w Chociczy proponuje: 
- w każdy poniedziałek – Spotkanie rękodzielnicze dla Pań, 
- w każdą środę – Zajęcia literackie dla dzieci, wśród zajęć literackich znajduje się 
także biblioterapia oraz teatrzyk kamishibai. 
- w każdy piątek – Zajęcia plastyczne dla dzieci, 
- raz w miesiącu –  

* zajęcia literackie w klasach początkowych, 
* zajęcia dla dzieci z Przedszkola w Chociczy – wszystkie grupy, 
* tematyczne zajęcia dla dzieci w wieku od 2 do  5 lat i ich rodziców, 

- w miesiącach letnich lekcje biblioteczne oraz odwiedziny uczniów kl. I-III                           
w bibliotece. 
Wypożyczalnia dla dorosłych oferuje: 
- w każdy czwartek – Spotkania pań przy robótkach pod hasłem „Igłą i szydełkiem”,  
- raz w miesiącu: 

* zajęcia aktywizujące z seniorami w Ośrodku Interwencji Kryzysowej  
               w  Boguszynie, 

* Dyskusyjny Klub Książki dla wszystkich tych, którzy lubią czytać książki  
               i dyskutować o literaturze. 
Oddział dla Dzieci organizuje: 
- w każdy poniedziałek – popołudniowe zajęcia z cyklu „Przedszkolne uczę się bawiąc”, 
- w każdy poniedziałek – popołudniowe zabawy czytelnicze lub plastyczne                           
z chętnymi pierwszoklasistami, 
- w każdy piątek – Kreatywne piątki  - zajęcia z uczniami kl. IV SP – są to zajęcia 
kulinarne, literackie i plastyczne, 

http://www.nowemiasto.naszabiblioteka.com/
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- w każdy piątek – popołudniowe zajęcia z cyklu „Szkolne uczę się bawiąc”, 
- dwa razy w miesiącu – Grupa zabawowa – zajęcia dla dzieci w wieku od pół roczku 
do 3 lat oraz ich opiekunów, 
- raz w miesiącu: 

* zajęcia czytelniczo – plastyczne z dziećmi przedszkolnymi w Klęce (3 grupy), 
* zajęcia czytelniczo-plastyczne z oddziałem przedszkolnym i zerówkowym  

              w Boguszynie (2 grupy), 
* zajęcia literacko-plastyczne w bibliotece z przedszkolakami z Nowego 

 Miasta nad Wartą (4 grupy), 
* zajęcia literacko-plastyczne z uczniami kl. IIIb ZS w Klęce, 
* zajęcia biblioterapeutyczne z uczniami kl. I i IIIa ZS w Klęce, 
* zajęcia biblioterapeutyczne w bibliotece z uczestnikami Środowiskowego  

 Domu  Samopomocy w Chromcu Cykl1 SZKOŁA UCZUĆ; Cykl2 CZY 
 RAZEM ZNACZY ŁATWIEJ? O PROBLEMACH MIĘDZYLUDZKICH, 

* Rodzinne czytanie czyli zajęcia czytelnicze dla rodzin, 
* lekcje biblioteczne w bibliotece dla uczniów kl. I i IV ZS w Nowym Mieście 

 nad Wartą z możliwością wypożyczenia książek, 
* lekcje biblioteczne z uczniami kl. I SP w Kolniczkach oraz kl. II ZS w Klęce, 
* akcja Objazdowy Bibliotekarz zorganizowana dla dzieci i ich rodziców  

               z Chwalęcina,  
Inne działania cykliczne: 
- miesięczne konkursy i quizy dla dzieci ze znajomości literatury, 
- przeglądy książek i dyskusje, 
- wystawy książek – nowości (coraz częściej na str. Internetowej i Facebook) oraz  
  poświęcone autorowi lub konkretnym tematom, 
- foldery i informatory promujące bibliotekę oraz jej działalność, 
- plakaty i zaproszenia na imprezy organizowane przez bibliotekę, 
- zakładki, 
- ulotki i foldery dotyczące autorów zapraszanych na spotkania. 
Inne planowane działania: 
STYCZEŃ: 

 Styczeń to miesiąc sprawozdań i podsumowań. Bibliotekarze skupieni                    
są przede wszystkim na podliczeniu statystyk z 2017 roku i dlatego                                
w bibliotekach odbywają się tylko lub aż zajęcia cykliczne oraz współpraca                
z Gminnym Ośrodkiem Kultury przy corocznej akcji Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, a także prelekcja dr Jerzego Jambora pt. Meksyk – kraina 
kaktusów. 

LUTY: 
Wypożyczalnia dla Dorosłych 

 „Moje serce dla Ciebie” – konkurs plastyczny na walentynkowe serce                     
dla uczniów kl. VII SP oraz II i III gimnazjum, 

 Warsztaty kulinarne pączki i faworki, 
 Wycieczki do biblioteki klas gimnazjalnych z Nowego Miasta nad Wartą, 
 Spotkanie autorskie oraz prelekcja Marcina Parusa dla miłośników piłki 

nożnej oraz historii GKS Phytopharm Klęka. 
Od 12 do 23 lutego w naszej gminie odbywać się będą ferie: 
Filia w Chociczy proponuje:  
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- walentynkowe zajęcia literackie, 
- teatrzyk kamishibai oraz zajęcia plastyczne, 
- zimowe pejzaże, 
- Dzień Bezpiecznego Internetu, 
- zajęcia literackie z okazji Dnia Języka Ojczystego, 
- lepienie bałwana z papieru. 
Oddział dla Dzieci zaprasza na:  
- Zajęcia integracyjne dla dzieci i ich dziadków – Dzień Internetu w bibliotece, 
- Spotkanie z pracownikiem służby więziennej, 
- Zajęcia plastyczne dla dzieci wczesnoszkolnych, 
- Przedszkolne uczę się bawiąc, 
- Zajęcia z dziećmi i młodzieżą z Dominowa (w ramach współpracy z GOK                               
z Dominowa przeprowadzimy zajęcia plastyczne i warsztaty literacko- kulinarne dla 
uczestników ich ferii), 
- Walentynki – zajęcia literacko plastyczne, 
- Gry planszowe, 
- Dzień Kota – zajęcia literacko-plastyczne, 
- Teatrzyk kamishibai – O kotce Milusi, 
- Zajęcia kulinarna dla dzieci wczesnoszkolnych, 
- Zabawy w kalambury, 
- W zimowym lesie – zajęcia plastyczne, 
- Zabawy z nowomiejskimi Harcerzami.  
MARZEC: 
Wypożyczalnia dla Dorosłych 

 Konkurs na najaktywniejszego czytelnika kwartału, 
 „Coco de Mer i inne osobowości świata roślinnego” – ostatnie spotkanie z cyklu 

CZTERY STRONY ŚWIATA z dr Jerzym Jamborem, 
 Spotkania autorskie z Dorotą Schrammek dla uczniów kl. VII SP, gimnazjum 

oraz miłośników książek tej autorki (3 spotkania), 
 „Babiniec” – czwarta edycja spotkania pań z okazji Dnia Kobiet – spotkanie 

zorganizowane we współpracy z sołectwem Nowe Miasto nad Wartą,  
 Tydzień z Internetem – 14-20 marca – zajęcia komputerowe dla dorosłych 

zorganizowane w ramach akcji ogólnopolskiej, 
 Warsztaty kulinarne o tematyce wielkanocnej, 
 Wycieczka autokarowa do Szreniawy, 
 Powitanie wiosny w Hermanowie – rękodzielnicze warsztaty przeprowadzone 

przez panie uczęszczające na zajęcia z cyklu „Igłą i szydełkiem”                              
dla uczestników spotkań w Folwarku konnym w Hermanowie. 

Filia w Chociczy 
 Kurs komputerowy dla seniorów, 
 Lekcja biblioteczna dla uczniów kl. IV SP w Chociczy, 
 Warsztaty rękodzielnicze dla mam – ozdoby wielkanocne . 

Oddział dla Dzieci 
 Konkurs plastyczny pt.: Moja pisanka – skierowany do dzieci 5 i 6 letnich  

KWIECIEŃ: 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Polski żywioł – spotkanie z Romanem Pankiewiczem dla młodzieży, 
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 Wyjazd do Teatru Muzycznego w Poznaniu, 
 Przywódczynie, a nie puch marny –o kobietach kształtujących historię – zajęcia 

przeznaczone dla dorosłych prowadzone przez Ewę Jałochowską – historyka 
sztuki. 

Filia w Chociczy: 
 Warsztaty rękodzielnicze – książkowy recykling, 

Oddział dla Dzieci: 
 Warsztaty kulinarne z okazji Dnia Czekolady, 
 Spotkanie autorskie z Martą Fox. 

MAJ 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Warsztaty ceramiczne z Panią Moniką Kulą, 
 Konkurs recytatorski dla młodzieży gimnazjalnej i ponadgimnazjalnej pt.:             

Pan Cogito. 
Filia w Chociczy: 

 Spotkanie autorskie z Agnieszką Stelmaszyk dla uczniów kl. III SP                          
w Chociczy, 

 Warsztaty gliniane z Grzegorzem Snelą z uczestnikami zajęć bibliotecznych. 
Oddział dla Dzieci: 

 Tegoroczne hasło TYGODNIA BIBLIOTEK to (DO)WOLNOŚĆ CZYTANIA, 

obchodzone będzie jak co roku w dniach 8-15 maja i przewiduje: 
- Prelekcje dla uczniów kl. VI i VII ZS w Klęce pt.: Żyć, aby pomagać. O życiu 
Ireny Sendlerowej, 
- Międzyszkolny konkurs wiedzy o mitach dla uczniów kl. V i VI SP 
zorganizowany  
z okazji 40 rocznicy śmierci Jana Parandowskiego, 
- Jak żyli, co lubili, w co się bawili, co czytali, czego się uczyli nasi rówieśnicy  
w odrodzonej 100 lat temu Polsce – bogato ilustrowana fotografiami, obrazami, 
wierszykami i fragmentami prozy pogadanka z elementami warsztatów dla 
uczniów kl. I-VI SP – zajęcia poprowadzi Jarosław Górski absolwent 
Wydziału Polonistyki UW. Pisarz i dziennikarz zajmujący się popularyzacją 
humanistyki jest także krytykiem literackim, 
- I Niepodległościowa Sztafeta z Książką –sztafeta dla sympatyków literatury, 
historii i sportu. 

 Międzynarodowy Dzień Muzeów – spotkanie z Małgorzatą Ratajczak, 
pracownikiem Muzeum w Śmiełowie. 

CZERWIEC 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Konkurs na najaktywniejszego czytelnika kwartału, 
 Odjazdowy bibliotekarz – wycieczka rowerowa szlakiem Powstańców 

Wielkopolskich, 
 Spacer brzegiem Warty – spotkanie plenerowe z dr Anetą Czarną, wykładowcą 

Uniwersytetu Przyrodniczego w Poznaniu dla gimnazjalistów oraz dorosłych 
użytkowników naszej biblioteki. 

Filia w Chociczy: 
 Dzień dziecka w bibliotece. 
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Oddział dla Dzieci: 
 Niezapomniane chwile z moim tatą  - międzyszkolny konkurs plastyczny dla 

uczniów kl. II i III SP, 
 Nocowanie z bohaterami książek Joanny Krzyżanek oraz samą autorką – 1/2 

czerwca, 
 POETYCKA NOC BIBLIOTEK – 9 czerwca, 
 2 – 10 czerwca odbędzie się XVII Ogólnopolski Tydzień Czytania Dzieciom 

pod hasłem "Czytanie łączy", 
- głośne czytanie poezji Zbigniewa Herberta gimnazjalistom z Chociczy, 
- Lokomotywa i takie tam… -  wierszykowe zabawy z Julianem Tuwimem w kl. 
IV ZS w Klęce. 

LIPIEC/ SIERPIEŃ 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Wycieczka rowerowa po naszej gminie. 
Filia w Chociczy: 

 Wakacyjne zajęcia dla dzieci przed biblioteką. 
Oddział dla Dzieci: 

 Głośne czytanie na trawie – popołudniowe zajęcia dla dzieci na świeżym 
powietrzu, 

 Zajęcia literacko-plastyczne dla dzieci w Chwalęcinie. 
WRZESIEŃ 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Konkurs na najaktywniejszego czytelnika kwartału, 
 Prelekcja dla uczniów kl. VIII ZS w Nowym Mieście nad Wartą pt.: Kim jest 

Pan Cogito? – o twórczości Zbigniewa Herberta, 
 Spotkanie autorskie z ks. Tadeuszem Isakowiczem-Zaleskim 

zorganizowanym  

w ramach współpracy z Wielkopolskim Stowarzyszeniem Kresowym, którego 
wiceprezesem jest mieszkaniec Nowego Miasta nad Wartą, pan Dariusz 
Czerniak. 

Filia w Chociczy: 
 Zaawansowany kurs komputerowy dla seniorów, 
 Mistrz pięknego czytania  dla uczniów ZS w Chociczy. 

Oddział dla Dzieci: 
  Spotkanie z ratownikiem medycznym – głośne czytanie książek, atrybuty 

ratownika medycznego, krótki kurs pierwszej pomocy,  
 Rodzinny Piknik w Chwalęcinie – kiermasz książek oraz wypożyczanie 

książek pod chmurką, 
 Prelekcja dla uczniów kl. VI ZS w Klęce pt: Motywy mitologiczne w literaturze  

i sztuce, 
 Pasowanie najmłodszych przedszkolaków na czytelników biblioteki. 

PAŹDZIERNIK 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Kurs komputerowy dla seniorów, 
 Gminny konkurs literacki na opowiadanie z wątkiem kryminalnym dla 

wszystkich chętnych powyżej 11 roku życia, 
 Spotkanie autorskie z Bohdanem Głębockim autorem kryminałów, 
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 Jesienne warsztaty kulinarne. 
Filia w Chociczy: 

 Warsztaty rękodzielnicze dla Pań – scrapbooking 
 Spotkanie z urzędnikiem pocztowym dla dzieci. 

Oddział dla Dzieci: 
 Wszystkie moje mamy, czyli śladami Ireny Sendler – spotkanie autorskie                       

z Renatą Piątkowską. 
LISTOPAD 
Wypożyczalnia dla dorosłych: 

 Międzyszkolny konkurs dla klas VII i VIII SP oraz III gimnazjum dotyczący 
100 rocznicy odzyskania przez Polskę Niepodległości, 

 Co Ty wiesz o Święcie Niepodległości? – quiz wiedzy dla wszystkich uczestników 
obchodów Święta Niepodległości w Nowym Mieście nad Wartą  

 Promocja książki pani Haliny Czarny oraz Mieczysława Rzepki pod roboczym 
tytułem „Udział mieszkańców Nowego Miasta nad Wartą i okolic w walce  
o niepodległość”. 

Filia w Chociczy: 
 Lekcja biblioteczna dla uczniów kl. V nt. odzyskania przez Polskę 

niepodległości. 
Oddział dla Dzieci: 

 Międzyszkolny konkurs recytatorski dla uczniów kl. I-III SP zorganizowany                
w ramach współpracy z ZS w Klęce, 

 Moja postać bajkowa – konkurs plastyczny dla przedszkolaków i ich rodziców, 
 Wernisaż bajkowych prac, 
 Rozstrzygnięcie konkursu plastycznego – laureaci konkursu zostaną 

zaproszeni na spektakl teatru cieni pt.: „Apolejka i jej osiołek”. 
GRUDZIEŃ: 
Wypożyczalnia dla Dorosłych: 

 Marek Rezler o Powstaniu Wielkopolskim – prelekcja poznańskiego historyka 
specjalizującego się w historii wojskowości i badaniu dziejów Polski oraz 
Wielkopolski w XIX i XX w. , 

 Konkurs na najaktywniejszego czytelnika roku 2018, 
 Bożonarodzeniowe warsztaty kulinarne, 
 Świąteczna wycieczka do Szreniawy, 
 Spotkanie świąteczno-noworoczne z mieszkańcami gminy. 

Oddział dla Dzieci: 
 Prelekcja dla uczniów kl. VII ZS w Nowym Mieście nad Wartą pt.: 10 twarzy 

Juliana Tuwima. 
Filia w Chociczy: 

 Panie przygotowują prace rękodzielnicze na licytację WOŚP, 
Współpraca ze środowiskiem 
Kontynuując lata poprzednie biblioteka zamierza dalej współpracować z: 

 Przedszkolem „Stokrotka” w Nowym Mieście nad Wartą przeprowadzając: 
- zajęcia literacko-plastyczne w Oddziale dla Dzieci, 
- przyjmując wycieczki wszystkich grup przedszkolnych, 
- przeprowadzając przeglądy książek, 
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- spotkania autorskie oraz spotkania z animatorami promującymi książki 
dziecięce. 

 Zespołem Szkół w Klęce przeprowadzając: 
- zajęcia czytelnicze z grupami przedszkolnymi, 
- zajęcia literacko-plastyczne i biblioterapeutyczne z uczniami klas 
wczesnoszkolnych, 
- przyjmując wycieczki przedszkolaków oraz uczniów kl. I-III SP w celu 
wypożyczenia książek, 
- lekcje biblioteczne dla kl. I-III, 
- prelekcje dla uczniów kl. Starszych, 
- spotkania autorskie, 
- zestawienia semestralne dla biblioteki szkolnej, 
- międzyszkolne konkursy. 

 Zespołem Szkół w Chociczy przeprowadzając: 
- zajęcia czytelnicze z przedszkolakami, 
- przyjmując wycieczki przedszkolaków oraz uczniów kl. I-II SP, 
- zajęcia literackie i przeglądy książek dla uczniów kl. I - III, 
- głośne czytania w klasach gimnazjalnych oraz dyskusje nt. literatury, 
- spotkania autorskie, 
- warsztaty literackie. 

 Szkołą Podstawową i Przedszkolem w Boguszynie przeprowadzając: 
- zajęcia literacko – plastyczne i przeglądy książek w grupach przedszkolnych  
i klasach wczesnoszkolnych, 
- spotkania autorskie. 

 Przedszkolem w Kolniczkach przeprowadzając: 
- zajęcia literacko-plastyczne oraz czytelnicze 
- warsztaty literackie, 
- kiermasze książek. 

 Zespołem Szkół w Nowym Mieście nad Wartą przeprowadzając: 
- spotkania autorskie i prelekcje, 
- konkursy, 
- lekcje biblioteczne, 
- prelekcje. 

 Gminnym Ośrodkiem Kultury 
- pomoc przy organizacji i prowadzeniu 26 Finału Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, 
- organizacja innych imprez. 

 Ośrodkiem Pomocy Społecznej oraz Środowiskowym Domem Samopomocy  
w Chromcu przeprowadzając: 
- zajęcia biblioterapeutyczne z uczestnikami zajęć ŚDS, 
- promując program Oddziału dla Dzieci pt.: Wyprawka Małego Książkoluba. 

 Stowarzyszenie Pomocy „Płomień Nadziei”: 
- zajęcia aktywizujące z seniorami w Ośrodku Interwencji Kryzysowej  
w  Boguszynie 

 Sołectwem w Chwalęcinie: 
- przeprowadzając akcję Objazdowy bibliotekarz – dowożąc i wypożyczając 
książki mieszkańcom tej wsi, 
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- zajęcia literacko-plastyczne w letnich miesiącach roku, 
- uczestnicząc w Rodzinnym pikniku. 

 Folwarkiem konnym w Hermanowie przeprowadzając: 
- zajęcia rękodzielnicze dla dzieci, 
- kiermasze przedświąteczne. 

 Sołectwem w Nowym Mieście nad Wartą współorganizując: 
- Babiniec – czyli Dzień Kobiet, 
- spotkanie Bożonarodzeniowe dla mieszkańców. 

 II Drużyną Starszoharcerską Zielone Berety Nowe Miasto nad Wartą: 
- zajęcia dla dzieci, 
- pomoc w wyszukiwaniu informacji podczas zbiórek harcerskich. 

 Parafia Rzymskokatolicka p.w. Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą 
- wypożyczanie przenośnego sprzętu nagłaśniającego, 
- ogłaszanie na ambonie parafianom imprez bibliotecznych. 

 Ochotniczą Strażą Pożarną w Klęce, Wolicy Koziej i Nowym Mieście nad 
Wartą 
- zabezpieczanie trasy podczas rajdów rowerowych, 
- spotkania z bibliotecznymi dziećmi w bibliotece, 
- głośne czytanie książek,  
- pokaz sprzętu strażackiego. 

VIII. Kadra biblioteczna, szkolenia i doskonalenie kadr 
W bibliotece zatrudnionych jest pięć bibliotekarek, cztery w bibliotece w Nowym 
Mieście nad Wartą i jedna w filii w Chociczy. Trzy bibliotekarki posiadają 
wykształcenie wyższe bibliotekarskie i pedagogiczne, jedna polonistyczne                              
i pedagogiczne oraz jedna średnie bibliotekarskie. Księgowa zatrudniona jest na 0,5 
etatu. W ramach doskonalenia zawodowego przewiduje się udział                                         
w organizowanych przez Wojewódzką Bibliotekę Publiczną i Centrum Animacji 
Kultury w Poznaniu szkoleniach i naradach. Już dziś wiemy, że będą to szkolenia                  
z biblioterapii, krajoznawstwa w pracy z seniorami, grafiki oraz umiejętnego 
prowadzenia Dyskusyjnego Klubu Książki. 
IX. Komputeryzacja biblioteki 
Można powiedzieć, że biblioteka dysponuje bardzo dobrym sprzętem 
komputerowym dla pracowników oraz  użytkowników. Dopiero w następnym roku 
planujemy wymianę komputera w Filii w Chociczy2. 
 Na zakończenie pani Dyrektor informowała, że jest to tylko  plan i dużo może 
się jeszcze zmienić. Zazwyczaj dochodzi wiele działań, ale niektóre też z przyczyn 
niezależnych od Biblioteki wypada lub przesuwa się w czasie. 
 

Następnie głos zabrał pan Maciej Kuderczak Dyrektor Ośrodka Kultury                    
w Nowym Mieście n. W.:  

Działalność Gminnego Ośrodka Kultury z godnie ze statutem swojej 
działalności służy zaspokajaniu potrzeb kulturalnych mieszkańców gminy. 
Podstawowym celem GOK-u jest pozyskanie społeczeństwa  do aktywnego 
uczestnictwa w kulturze oraz współtworzenia jej wartości. 

 
 

                                                 
2 Opracowała: M. Pacholska Dyrektor Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście n. Wartą.  
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Do podstawowych zadań GOK należy: 
- edukacja kulturalna i wychowanie przez sztukę, 
- tworzenie warunków do rozwoju folkloru, 
- tworzenie warunków do rozwoju amatorskiego ruchu 

artystycznego, 
- tworzenie warunków do rozwoju organizacji i stowarzyszeń, 

których celem jest integracja społeczna i kulturalna środowiska, 
- rozpoznawanie, rozbudzanie i zaspokajanie potrzeb oraz 

zainteresowań kulturalnych. 
Wymienione zadania GOK realizuje przede wszystkim przez organizowanie: 

- zespołowego uczestnictwa w kulturze, 
- różnorodnych form edukacji kulturalnej, 
- imprez kulturalnych. 

Do realizacji wymienionych zadań GOK współpracuje z instytucjami                                 
i organizacjami mającymi w swojej działalności statutowej cele zbliżone do celów 
GOK. 

Gminny Ośrodek Kultury działa, jako samorządowa instytucja kultury, mając 
do dyspozycji budżet roczny, który kwartalnie otrzymujemy na nasze konto oraz 
wypracowane dochody własne z działalności statutowej. Całość podlega, co pół roku 
szczegółowemu rozliczeniu i sprawozdaniu. 

W ośrodku kultury działają zespoły i koła zainteresowań umiejscowione                  
w grafiku planu tygodniowego i tak: 

Zespół folklorystyczny „Laskowiacy” z kapelą ludową grająca na żywo. 
Zajęcia odbywają się w każde środowe popołudnie. W pełnym składzie (2 grupy 
wiekowe) liczy ok. 26 osób. Prezentuje tańce i pieśni regionu wielkopolski. Zespół 
zdobył wyróżnienie na Wojewódzkim Przeglądzie Zespołów Folklorystycznych                     
w Poznaniu. Występuje nie tylko w naszej gminie, lecz jest zapraszany na różne 
imprezy poza nią. Zawsze jest obecny na festynach ludowych, dożynkach, świętach 
narodowych, występach okazjonalnych, itp. a lansowany slogan reklamowy zespołu: 

Chcesz w przyszłości Tańczyć z Gwiazdami, zacznij od przedszkola                           
z Laskowiakami oraz nasza agitacja w tym kierunku zaowocowała zwiększeniem się 
liczby uczestników, w szczególności tych najmłodszych. 

Mamy także swoją sekcję werblistek w skład, której wchodzi ok. 10 dziewcząt 
i chłopców, a która uświetnia nam różne uroczystości. 

Kolejnym zespołem działającym przy Gminnym Ośrodku Kultury jest Zespół 
Śpiewaczy „Złota Jesień”. (działa w marę potrzeb) Liczy on ok. 16 osób seniorów                   
z zespołu Laskowiacy. Prezentowany repertuar to w większości własne teksty                         
do znanych, popularnych i ludowych melodii. Ich występy zarejestrowane są na 
płytach audio i video. Ten zespół prezentujemy w kontaktach seniorskich, na złotych 
gminnych jubileuszach małżeńskich. Zawsze jest obecny na Gali Piosenki Seniorów 
w Środzie Wlkp. 

W Nowym Mieście działa chór „Domino Cantemus”. Chór jest obecny                      
na wszelkich podniosłych uroczystościach. Ma on już swoją renomę. Ich występy 
zarejestrowane są na płytach CD i DVD. Gminny Ośrodek Kultury sprawuje nad 
nimi opiekę techniczną i w miarę możliwości finansową a próby odbywają                       
się                     w piątki od godz. 18.00 w naszym ośrodku kultury. 
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„Bel Canto” to grupa wokalna dziewcząt gimnazjalnych. (działa w marę 
potrzeb). Ich repertuar to znane standardy muzyki rozrywkowej, wykonywane 
a’capella na trzy głosy lub z podkładem muzycznym. 

W naszym Ośrodku Kultury swoją siedzibę mają zespoły muzyczne. 
Zespół pop rockowy Cisza, znany już zespół mający swoich fanów.                

Mogliśmy go usłyszeć na Wiankach i WOŚP oraz zespół Poisoned Seed i kapela 
podwórkowa Wyrzynarka Dwa ostatnie aktualnie w zawieszeniu ze względu na 
problemy kadrowe. 

W popołudniowym grafiku jest miejsce na zajęcia kół zainteresowań. 
Warsztaty plastyczne - zajęcia prowadzone są przez instruktora dla grupy 

wiekowej dzieci i młodzieży. Ich prace prezentowane są na różnych 
okolicznościowych wystawach. Zajęcia odbywają się w każdy czwartek w godzinach 
popołudniowych. 

Zajęcia warcabowo – szachowe i tenisa stołowego w każdy piątek od godz. 
15.00 do 18.00. W ramach zajęć prowadzone są turnieje, które cieszą się dużą 
popularnością w okresie ferii zimowych i wakacji letnich. W tym czasie uczestnicy 
korzystają z tenisa stołowego i stołu piłkarskiego. 

Grupa teatralna „Szare myszki” to zajęcia teatralno-terapeutyczne, 
Prowadzone w każdy poniedziałek przez instruktora cieszą się dobrym uznaniem. 
Uczęszczające na nią dzieci i młodzież dobrze sobie radzą z poruszaniem się na 
scenie i nie straszny im mikrofon, to dla nich dobrze spędzony czas. 

Bardzo dużym zainteresowaniem cieszą się popołudniowe zajęcia dla dzieci              
i młodzieży w rytmie Hip hop. Zainteresowanie jest bardzo duże, utworzone zostały 
2 grupy wiekowe. Zajęcia są dla dzieci i młodzieży są bezpłatne i prowadzi je 
instruktor ze Środy Wlkp. 

Kontynuujemy także w tym roku zajęcia fitness z Zumby dla dorosłych.                    
Raz w tygodniu w godzinach wieczornych. Zajęcia te cieszą się bardzo dużą 
popularnością i odbywają się w miarę możliwości także dwa razy w tygodniu. 

Cały już czas działa w naszym ośrodku dwie grupy harcerskie. Zielone Berety 
i Szare Szeregi. Zbiórki odbywają popołudniami w poniedziałki. 

Poprzez kulturę w naszym ośrodku promujemy także naukę. 
Zajęcia programowe z języka angielskiego prowadzone przez nauczyciela 

przeznaczone dla dzieci szkoły podstawowej klas IV – VI i młodzieży gimnazjalnej 
oraz ponad gimnazjalnej. Zajęcia są płatne. Odbywają się w  środy w dwóch grupach 
wiekowych. Uruchomiliśmy także kółko języka angielskiego dla najmłodszej grupy 
klas I-III szkoły podstawowej i w tym roku będzie ono kontynuowane w dwóch 
grupach. Zajęte te odbywają się w poniedziałki i dla uczestników są bezpłatne. 

Zajęcia z języka niemieckiego odbywają się w godz. popołudniowych                        
w każdy wtorek w dwóch grupach zaawansowania. Uczestnikami tych zajęć 
językowych są dzieci ze szkoły podstawowej klas I - VI, chętne do pogłębiania swej 
wiedzy w tym kierunku. Poznają nie tylko język, ale i informacje społeczno-
kulturalne o naszych zachodnich sąsiadach i państwach anglojęzycznych. 

Nauka gry na gitarze to kolejna propozycja warsztatów muzycznych 
prowadzona przez instruktora. Zajęcia są płatne. Odbywają się w poniedziałki. 

Warsztaty wokalne inaczej nauka śpiewu, prowadzone są przez instruktorów 
muzyki przed festiwalami piosenek w miesiącach marzec/kwiecień                                       
i październik/listopad 2x w tygodniu w godz. popołudniowych, szczegółowy 
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harmonogram podajemy na osobnych plakatach informujących o zbliżających się 
festiwalach piosenek. 

Drugi rok w naszym Ośrodku Kultury działa jako filia Społeczne Ognisko 

Muzyczne z siedziba w Jarocinie. Lekcje odbywają się w każdy wtorek. 
W naszym Ośrodku Kultury swoją siedzibę maja PZERiI oraz Polski Związek 

Wędkarski koło w Nowym Mieście. Ich biura czynne są w dni wyznaczone przez                   
te organizacje. 

Wymienione zespoły i różne formy zajęć popołudniowych poprzez akceptacje 
uczestniczących w nich osób pozostały już na stałe w naszym kalendarzu 
działalności. Nie oznacza to, że nieczynione są starania nad wzbogacaniem oferty 
zespołów, zajęć i warsztatów. Nieustannie poszukujemy trafnych decyzji. Niektóre 
uruchomione kółka zainteresować z różnych przyczyn nie pozostały na stałe                      
w naszym kalendarzu. (klub brydżowy, warsztaty rzeźbiarskie, joga, tai chi). 
Ośrodek nasz jest otwarty na różne propozycje a każda nowa na pewno zostanie 
rozpatrzona. 
 Te wszystkie zajęcia wchodzą w skład zajęć popołudniowych, które 
aktualizujemy półrocznie. Oto plan zajęć popołudniowych na I półrocze 2018r.: 

Poniedziałek: 
- nauka gry na gitarze (zajęcia płatne, pracownia)  

godz. 13.30 – 17.45 
- kółko angielskie (dla dzieci gr 1 - sala nr 3, bezpłatne)  

godz. 14.00 – 14.45 
- kółko angielskie (dla dzieci gr 2 - sala nr 3, bezpłatne)  

godz. 14.45 – 15.30 
- zajęcia teatralno - terapeutyczne grupa „Szare myszki”                           

(sala widowiskowa - bezpłatnie)     
godz. 16.00 – 18.00 

- zbiórki harcerskie „Zielone Berety” i „Szare szeregi”                                      
(sala nr 3, bezpłatnie)  
godz. 17.30 – 19.00 

- zajęcia fitness – ZUMBA (sala widowiskowa, płatne)  
godz. 18.00 – 19.00 

- dyżury PZW (godziny otwarcia biura ustala PZW) planowane od 
godz. 18.00 

Wtorek 
- kółko niemieckie (dla dzieci gr 1 - sala nr 3 bezpłatne)   

godz. 15.15 – 16.00 
- kółko niemieckie (dla dzieci gr 2 - sala nr 3 bezpłatne)   

godz. 16.00 – 16.45 
- warsztaty wokalne – próby do festiwalu piosenki (sala nr 3)                       

od 13.03.2018 do 10.04.2018    
godz. 17.00 – 18.30 

- Społeczne Ognisko Muzyczne w Jarocinie filia w GOK Nowe Miasto                      
sala widowiskowa i pracownia plastyczna     
godz. 13.00 – 20.00 

Środa: 
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- zajęcia z dziecięcym zespołem folklorystycznym „Laskowiacy”      
(sala widowiskowa, zajęcia bezpłatne)    
godz. 15.30 – 16.30 

- zajęcia z zespołem folklorystycznym „Laskowiacy” grupa seniorów                
i w miarę potrzeb z zespołem śpiewaczym „Złota Jesień” oraz grupą 
werblistek a także z młodzieżowym zespołem wokalnym  
godz. 16.30 – 20.00 

- język angielski wg programu (sala nr 3 – zajęcia płatne)  
godz. 17.15 – 20.00 

- próby zespołu „Cisza” – sala widowiskowa, nieregularnie 
godz. 19.30 – 22.30 

Czwartek: 
- zajęcia plastyczne (pracownia, zajęcia bezpłatne)   

godz. 14.30 – 16.00 
- zajęcia taneczne HIP-HOP (sala widowiskowa –zajęcia bezpłatne) 

I grupa godz. 16.30 – 17.30,  
II grupa 17.30 – 19.00 

- komisja Rady Gminy (sala nr 3 w każdy przedostatni czwartek 
miesiąca)   

- sesja Rady Gminy (sala widowiskowa w każdy ostatni czwartek 
miesiąca)  

Piątek:  
- zajęcia warcabowo-szachowe dla dzieci i młodzieży   

godz. 15.00 – 18.00 
(sala nr 3, tenis stołowy, stół piłkarski, turnieje szachowe, warcabowe 
i turnieje tenisa stołowego)  

- próby zespoły „Cisza” (pom. 22, nieregularnie)   
godz. 17.00 – 21.00 

- próby chóru „Domino Cantemus” (sala nr 3, nieregularnie)  
godz. 18.00 – 19.00 

Sobota: 
- próby zespoły „Cisza” (pom. 22, nieregularne)   

godz. 17.00 – 22.00 
       (w miarę możliwości i potrzeb także w niedziele wieczorem) 

Inne imprezy poprzedzone są osobnym plakatem. 
Na ferie zimowe i wakacje letnie program jest przygotowywany osobno a wszystkie 
informacje są umieszczone na plakatach i na stronie internetowej. 
Plan podamy na początku lutego, Z ważniejszych informacji należy wspomnieć 
możliwość skorzystanie z niektórych bezpłatnych form spędzenia wolnego czasu                 
w zimowe ferie. W pierwszym tygodniu ferii planujemy bezpłatne zajęcia fitness                   
z zumby dla dzieci i młodzieży, planujemy warsztaty hip-hopu oraz turniej 
warcabowy. Jeśli będzie śnieg to na pewno wspólnie na zajęciach z dziećmi ulepimy 
bałwana przed GOK-em. Drugi tydzień będzie tygodniem wyjazdowym. Pojedziemy 
z dziećmi i młodzieżą na lodowisko, basen i kino. Pojedziemy także na JUMP Arenę 
w Poznaniu i całkowicie bezpłatnie zabierzemy dzieci i młodzież na kręgielnie                     
i bilardy do Żerkowa. W drugim tygodniu ferii odbędzie się także coroczny WIELKI 
BALIK KARNAWAŁOWY i turniej tenisa stołowego. 
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Przedstawię Państwu plan tegorocznych głównych wydarzeń w plenerze na 
terenie naszej gminy lub w naszej sali: 
styczeń - powitanie Nowego Roku w sali GOK-u, oraz w plenerze jako pomoc  

    strażakom na Zielonym Rynku 
-   zabawy karnawałowe  
-   26 Finał WOŚP - 14 stycznia 

luty   -   Ferie 2018 – osobny plan 
  -   zabawy karnawałowe, , różnorodne zebrania, 
marzec -   Przegląd Zespołów Seniorskich 3 marca 

-   Dzień Kobiet Koncert 8 marca 
-   Babiniec 17 marca,  
-   Przegląd Teatrów Dziecięcych 21 marca, 

kwiecień  -   wystawa plastyczna – świąteczna 
-   PZERiI Dzień Kobiet 7 kwietnia 
-   XXII Gminny Festiwal Piosenki Przedszkolnej 10 kwietnia 

maj  -   Obchody Konstytucji - 3 Maja 
-   Gminne Obchody Dnia Strażaka w Nowym Mieście - 3 maja 
-   Wojewódzki Przegląd Piosenki Przedszkolnej – eliminacje Powiatu    
     Średzkiego w GOK-u 

czerwiec -  zawody strażackie w Klęce 10 czerwca 
-  Gminny Dzień Dziecka w Kruczynie – 3 czerwca 
-  „Wianki Nowomiejskie” - 23 czerwca lasek „GUĆ” Nowe Miasto 

             -  „Gardłoryki” – 30 czerwca lasek Guć 
Ze względu na zniszczenia drzew w rejonie lasku Guć mamy pisemne zapewnienie 
Nadleśnictwa w Jarocinie, że w I kwartale br. Przewidziane są tam prace 
porządkowe i pozytywna zgoda na organizację imprez w czerwcu zostanie nam 
wydana.   
lipiec - sierpień -   specjalny program wakacyjny  

-  Powitanie wakacji w Chwalęcinie - 1 lipca 
-  Turniej sołectw w Szypłowie - 12 sierpnia 
-  Dożynki Gminne w Chociczy - 26 sierpnia 

Wrzesień -  Dożynki Powiatowe 2 września – delegacja  
listopad -   Dzień Seniora 3 listopada 

-   Obchody Narodowego Święta Niepodległości - 11 listopada  
-   Srebrne i Złote Gminne Jubileusze Małżeńskie – 22 listopada 
-   „Andrzejki” - 17 i 24 listopada 

grudzień -    XXII Gminny Festiwal Piosenki Dziecięcej - 1 i 2 grudnia  
-    wystawa plastyczna - świąteczna 
-    spotkania opłatkowe 
-    Bal Sylwestrowy 31 grudnia 

 To są w skrócie już zaplanowane imprezy, co nie oznacza, że jest to plan 
ostateczny. Jako ośrodek kultury czynnie współpracujemy ze wszystkimi 
organizacjami i osobami prywatnymi, które tego oczekują, potrzebują i wyrażają 
chęć takiej współpracy. Zawsze służymy pomocą w różnej kwestii, merytorycznej, 
technicznej czy nawet finansowej (oczywiście tu w ograniczonym zakresie, co jest na 
pewno zrozumiałe). Nie zdarzyło się jeszcze abyśmy chcącym takiej pomocy 
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odmówili. Od maja do sierpnia odbędzie się także kilka imprez sołeckich, które 
wspierać będziemy technicznie i merytorycznie a także finansowo. 
 Planowane na ten rok imprezy główne wpisały się już na stałe do kalendarza  
i są wdrożone przez nasz ośrodek do realizacji w tym roku a przejrzystość ich 
finansowania przyczyni się do sprawnej ich organizacji. 

Na naszej stronie internetowej mamy swój kanał filmowy, gdzie rejestrujemy 
wszystkie najważniejsze wydarzenia kulturalne w plenerze i w naszej sali. Mamy już 
obecnie 20 tyś. wyświetleń nagranych relacji filmowych. www.goknowemiasto.pl 

Działalność kulturalna jest integralną częścią gospodarki budżetowej, dlatego 
planowanie to nie tylko planowanie imprez to planowanie całego budżetu                             
z utrzymaniem jego dyscypliny. Planując budżet planujemy także wypracowanie 
dochodów własnych poprzez organizację imprez, wynajem i dzierżawę pomieszczeń 
i sprzętu. Opracowany cennik usług jest ogólnie dostępny i opublikowany na stronie 
internetowej. Ulgę 40% posiadają działające na terenie gminy Rady Rodziców                    
ze szkół i przedszkoli oraz stowarzyszenia i organizacje pozabudżetowe 
organizujące imprezy taneczne. Przy imprezach nie tanecznych typu zebrania, 
spotkania, wykłady, prelekcje, pokazy itp. dla szkół, przedszkoli, stowarzyszeń i 
organizacji pozabudżetowych z terenu gminy świadczymy usługi bezpłatnie. 

Dbamy drodzy państwo o atrakcyjność naszego obiektu. Co pewien czas 
potrzebne są środki na remonty. W tym roku proszę Radę Gminy o przychylne 
ustosunkowanie się do naszego wniosku remontowego na n/w prace: 

1. Wykonanie parkingu na powierzchni 220m2 z boku budynku GOK-u wraz 
z usunięciem jednego drzewa i rozbiórką komina. Szacujemy koszty na 
35 000,00 zł. Notoryczny brak miejsca do parkowania przy Ośrodku 
Kultury zmusza do podjęcia się tego zadania inwestycyjnego. Będzie 
wtedy miejsce do kolejnych 8 miejsc parkingowych. Jednakże przy                     
tej inwestycji konieczne staje się usuniecie jednego starego już drzewa                      
i rozbiórka nieużywanego zewnętrznego komina. 

2. Wymiana 11 szt. okien jednoskrzydłowych. Koszt wyniósłby 10 000,00 zł. 
Są to okna w bocznej części budynku, nieszczelne i nienadające się już                     
do otwierania. Wskazana byłaby ich wymiana. 

3. Wykonanie podłączenia energetycznego ziemnego lamp zewnętrznych 
wraz z wykonaniem podłączenia na agregat prądotwórczy. Szacujemy 
koszty na 11 000,00 zł. Wokół budynku GOK-u zamontowane są lampy 
stojące  z energooszczędnych oświetleniem lecz w związku z awarią kabla 
ziemnego zasilającego te lampy nie są one włączane. Konieczna jest 
wymiana całego kabla na nowy miedziany. Wraz z tą pracą konieczne jest 
wykonanie przyłącza do agregatu prądotwórczego. Budynek GOK-u jest 
w bazie budynków Obrony Cywilnej w naszej gminie i alternatywne 
zasilanie jest niezbędne do funkcjonowania w sytuacjach kryzysowych. 

Dziękując za dotychczasowe zaangażowanie samorządu gminy w sprawy 
kultury proszę Radę Gminy o dalsze wsparcie działalności kulturalnej. 
Nieprzyznanie nam środków na remonty w tym roku będzie powodować 
nawarstwianie się takich podobnych prac. Elewacja budynku także niebawem będzie 
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potrzebowała odświeżenia. Nowe inwestycje planowane w gminie są motorem 
rozwoju ale dbajmy i nie zapominajmy o tych budynkach , które już mamy3. 
 
Ad 9)  Odczytanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
za 2017 rok. 
 Sprawozdanie odczytał w imieniu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, pan 
Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady jn.: 

Nowe Miasto nad Wartą, dnia 25.01.2018r.  
 

S P R A W O Z D A N I E 
Komisji Rewizyjnej za rok 2017 

  
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą składa się z 4 osób/ 
Radnych. Została powołana uchwałą nr II/5/2014 z dnia 18 grudnia 2014 roku. 
Funkcję Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pełni Radny Mirosław Ratajczak.  
Członkami Komisji są następujące osoby: 
1. Izabela Szczepaniak  
2. Wincenty Pawelczyk 
3. Jarosław Stawicki 
 
Komisja Rewizyjna w okresie sprawozdawczym pracowała w oparciu o przepisy 
ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r. poz. 1875 
ze zm.) oraz zasady i tryb działania Komisji Rewizyjnej określone w Statucie Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą zatwierdzonym uchwałą nr V/39/2003 z dnia 27 marca 
2003 roku w sprawie Statutu Gminy Nowe Miasto nad Wartą. Zgodnie z § 99 Statutu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą Komisja Rewizyjna składa Radzie Gminy                              
w terminie do 30 stycznia każdego roku, roczne sprawozdanie ze swojej działalności 
w roku poprzednim.  
 
Komisja Rewizyjna w 2017 roku pracowała w oparciu o roczny plan pracy Komisji 
zatwierdzony na sesji uchwałą Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                                   
nr XXIV/146/2016 z dnia 29 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia planów pracy 
Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Zgodnie z ww. aktami prawnymi w minionym okresie zadania Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą ukierunkowane były na przeprowadzeniu 
kontroli w imieniu Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą dotyczącej działalności 
Wójta Gminy oraz gminnych jednostek organizacyjnych pod względem: 
- legalności, 
- gospodarności, 
- rzetelności, 
- celowości, 
- oraz zgodności dokumentacji ze stanem faktycznym.  
 
Komisja Rewizyjna bada w szczególności gospodarkę finansową kontrolowanych 
podmiotów, w tym wykonanie budżetu gminy, działając zgodnie z rocznym planem 
pracy Komisji Rewizyjnej, zatwierdzonym na sesji Rady Gminy. 
                                                 
3 Opracował: M. Kuderczak, Dyrektor GOK. 
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W okresie objętym sprawozdaniem Komisja Rewizyjna odbyła 5 posiedzeń: 
- 17 marca 2017 roku (sporządzono Protokół nr VIII), 
- 12 maja 2017 roku (sporządzono Protokół nr IX),  
- 03 października 2017 roku (sporządzono Protokół nr X) ws. rozpatrzenia skargi, 
- 26 października 2017 roku (sporządzono Protokół nr XI), 
- 26 października 2017 roku (sporządzono Protokół nr XII) ws. rozpatrzenia skargi, 
W wszystkich posiedzeniach Komisja Rewizyjna obradowała w pełnym składzie 
poza posiedzeniem dnia 26 października 2017 r., gdzie na komisję kontrolną oraz ds. 
zbadania skargi na Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej wstawiło się trzech 
członków Komisji (nieobecny Radny Jarosław Stawicki).  
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą zajmowała się 
systematycznie analizą budżetu Gminy. Skarbnik Gminy omawiała przebieg 
realizacji budżetu każdorazowo po sporządzeniu sprawozdania.  
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą zaopiniowała wykonanie 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2016 i przygotowała wniosek                         
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
 
Poza wypracowaniem stanowiska/wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium, Komisja Rewizyjna przeprowadziła kontrolę finansową w zakresie 
prawidłowości i celowości wykorzystania dotacji celowych i wykonania budżetu                
za rok 2017 w Gminnym Ośrodku Kultury, w Bibliotece Publicznej, w Ośrodku 
Pomocy Społecznej, oraz w Centrum Usług Wspólnych. W wyniku 
przeprowadzonych kontroli Komisja Rewizyjna nie stwierdziła nieprawidłowości               
w działaniu jednostek organizacyjnych jak i realizacji budżetu. Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą postępowania kontrolne przeprowadziła                                     
w sposób umożliwiający bezstronne i rzetelne ustalenie stanu faktycznego                          
w zakresie działalności kontrolowanych podmiotów.  
Ponadto Komisja Rewizyjna w miesiącu grudniu 2017 roku opracowała plan pracy 
Komisji na rok 2018. Zagadnienia zawarte w rocznym planie pracy Komisji 
Rewizyjnej, zostały wykonane w 100% poprzez uczestnictwo członków Komisji 
Rewizyjnej w posiedzeniach wspólnych poszczególnych komisji.   
 
 Komisja Rewizyjna na przestrzeni 2017 roku współpracowała z Wójtem 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Przewodniczącym Rady Gminy oraz członkami 
stałych Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Podczas przeprowadzonych kontroli Komisja Rewizyjna ze strony Wójta Gminy                                
i Przewodniczącego Rady Gminy miała zapewnioną obsługę techniczną jak                             
i udostępnione materiały do kontroli przez Kierowników jednostek organizacyjnych 
co znacznie ułatwiło prace Komisji.  
 
 Reasumując należy podkreślić, że Komisja Rewizyjna z pełnym 
zaangażowaniem i odpowiedzialnością wykonywała przyjęte do realizacji zadania                 
w rocznym planie pracy.     

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
/-/ Mirosław Ratajczak 
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Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie 
zniesienia w części statusu pomnika przyrody Alei Kasztanowcowej 
(Kasztanowiec pospolity) w Aleksandrowie. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując że przedmiotowe 
drzewa zostały uszkodzone w wyniku nawałnicy, która przeszła w sierpniu 2017 r., 
są w złym stanie fitosanitarnym – posiadają suche i nadłamane konary i gałęzie, 
część z drzew ma naruszoną statykę oraz jest pochylona w kierunku drogi 
powiatowej nr 3742P. Drzewa w czasie silnych wiatrów stwarzają zagrożenie dla 
bezpieczeństwa ludzi oraz ruchu drogowego. 
Od kilku lat obserwuje się pogorszenie stanu zdrowotnego drzew części 
omawianego pomnika przyrody. Przeprowadzone w 2009 roku zabiegi 
pielęgnacyjne w postaci szczepień ochronnych przeciwko szkodnikowi gatunku 
„szrotówek kasztanowcowiaczek” nie poprawiły ogólnej kondycji drzew. 
Zarząd Powiatu w Środzie Wielkopolskiej zwrócił się z wnioskiem z dnia  
24 października 2017r. z prośbą o wydanie zezwolenia na usunięcie ww. drzew.                 
Za przyczynę usunięcia drzew wskazał zły stan fitosanitarny drzew oraz zagrożenie 
jakie stwarzają dla bezpieczeństwa ludzi i ruchu drogowego. 
Biorąc powyższe pod uwagę stwierdzono, że należy podjąć czynności mające na celu 
zniesienie z przedmiotowych 14 szt. drzew statusu pomnika przyrody, a w dalszej 
kolejności likwidację zagrożenia. 
Zgodnie z art. 44 ust. 3 i 3a ustawy z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody (tj. 
Dz. U. z 2016r. poz. 2134 ze zm.), zniesienie formy ochrony przyrody- pomnika 
przyrody, następuje w drodze uchwały rady gminy, po uzgodnieniu z właściwym 
regionalnym dyrektorem ochrony środowiska. Jednocześnie przepis art. 44 ust. 4 
stanowi, iż zniesienie statusu pomnika przyrody następuje w razie utraty wartości 
przyrodniczych i krajobrazowych, ze względu na które ustanowiono formę ochrony 
przyrody lub w razie konieczności realizacji inwestycji celu publicznego lub 
zapewnienie bezpieczeństwa powszechnego. 
Następnie pan Tomaszewski otworzył dyskusję.  

 Radny Marek Mroziński, proponował, aby nie znosić całego pomnika, tylko      
w części, gdyż jeżeli zgodzi się na wycinkę 14 sztuk RDOŚ to po zniesieniu 
całego pomnika, powiat za jakiś czas wytnie całą aleję.  
 Wójt informował, że uchwała dotyczy zniesienia części pomnika.  
 Przewodniczący zawiadomił, że procedura wygląda następująco: Rada 
podejmuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie 
zniesienia w części statusu pomnika przyrody Alei Kasztanowcowej 
(Kasztanowiec pospolity) w Aleksandrowie, następnie uchwała zostanie 
wysłana do RDOŚiu celem wydania opinii nt. wycinki tych 14 sztuk i wtedy 
po wydaniu zgody RDOŚiu, Rada przyjmie uchwałę ws. zniesienia w części 
statusu pomnika przyrody Alei Kasztanowcowej (Kasztanowiec pospolity)                                    
w Aleksandrowie. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXIX/221/2018 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
25 stycznia 2018 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 11)Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                         
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 12)Wolne głosy i wnioski. 

 Pierwszy głos zabrał Starosta pan Marcin Bednarz, który informował,                        
że dzisiaj przybył w asyście pana Prezesa Szpitala. Pan Starosta dziękował,              
za zrozumienie i ludzkie podejście do tych spraw, które dotyczą każdego                  
z nas. Przed kilkoma laty spotkanie jakie wtedy się odbyło nie miało 
charakteru zmuszania Rady do przekazania pieniędzy, chodziło raczej                       
o pomoc, aby szpital ratować z zadłużeń, ostatecznie poręczenie remisji 
obligacji podpisała gmina Środa Wlkp. Przez ten okres przeprowadzana była 
radykalna restrukturyzacja szpitala i tak naprawdę w zeszłym roku zostały 
przedstawione propozycje w czym ta pomoc może pomóc, na 
współfinansowanie zakupu sprzętu. (…) Jak było przedstawione przez pana 
głównego księgowego na wykresach, ta reforma, która wprowadza sieć 
szpitali spowodowała, że zwrócono się do samorządów o pomoc, była to zła 
reforma, gdyż wg. niej za stawki z 2015 roku każą leczyć w 2018. Za te stawki 
nie da się prowadzić szpitala, ponieważ koszty związane z zakupem leków,                             
z wynagrodzeniami wzrastają. (…) Pan Starosta dodał, że bez wątpienia 
sprzętu będzie trzeba dokupić, remonty można powiedzieć już dobiegają 
końca,     

 Radny Wincenty Pawelczyk dziękował za dokończenie drogi powiatowej 
3739P, gdyż można powiedzieć, że na dzień dzisiejszy została ona wykonana 
kompleksowo. Pozostał jeszcze odcinek tej drogi w Komorzy. 
 Przewodniczący informował, że jest jeszcze sporo dróg powiatowych 
do wykonania, ale jeżeli chodzi o drogę 3739P to najważniejsze, aby zostało 
wykonanie przejścia dla pieszych na drodze nr 11.   
 Pan Starosta informował, że zlecone zostało wykonanie, na podstawie 
uzgodnień z Generalną Dyrekcją wykonanie dokumentacji projektowej, 
pozostaje mieć nadzieję, że uda się tą dokumentację jak najszybciej zrobić, aby 
tą drogę przebudować. Ale należy mieć pełną świadomość, że niestety droga 
nr 11 w najbliższym czasie nie będzie kluczową drogą do remontów, z prostej 
przyczyny, bo trwają przygotowania, aby stała się ona „s”. Jeżeli chodzi                      
o lampy to pan Starosta przesłał numer pana Pawelczyka do wykonawcy,                  
i prośba jest, aby wskazać gdzie te lampy mają być jeszcze postawione. 

 Radny Ratajczak pytał czy poniósł ktoś odpowiedzialność za powstały dług 
szpitala. 
 Pan Marcin Bednarz informował, że dług wziął się z tego, że był 
przerost zatrudnienia, co generowało koszty, które nie były do pokrycia                    
z przychodów z NFZ i nic nie robiono, aby następował wzrost przychodów                
z NFZ. Poza tym było podejmowane wiele działań, aby szpital nie był 
konkurencyjny w stosunku do innych podmiotów. (…) Pan Starosta dodał,              
że nie może zrozumieć jak można było sprzedać budynek przychodni przy 
ulicy Czerwonego Krzyża, gdzie przyszła firma, diagnostyka czyli 
konkurencja laboratorium szpitala, które jest ostatnią z komórek do 
zreformowania, gdyż miesięcznie przynosi 50 tys. zł straty.                           
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Natomiast laboratorium które powstało w budynku sprzedanym przez 
poprzednie władze przynosi duże zyski. Nie wspominając już o tym, że metr 
kwadratowy budynku z udziałem w gruncie za 700 zł, a na ulicy Libelta 
mieszkanie emerytce było sprzedawane za 1600 czy 1800 zł za metr 
kwadratowy. Gdzie była logika w dążeniu do dobrego funkcjonowania 
szpitala. Zadłużenie brało się też z błędów wynikających z trwających jeszcze 
odszkodowań za błędy lekarskie. (…) Teraz zostały podjęte działania 
ukierunkowane tylko i wyłącznie na to, aby „reanimować” szpital, 
wyprowadzić to na prostą, żeby szpital mógł jak najszybciej leczyć ludzi.                 
Bo dochodzenie do roszczeń, ukarania byłego prezesa, dyrektora, lekarza czy 
pielęgniarki nie pomogłoby w dobrym leczeniu naszych pacjentów. Przyjdzie 
jeszcze czas na to, aby te osoby przez których działania-w sposób umyślny- 
szpital ponosił straty, poniosły konsekwencje, bo każdy może się pomylić, ale 
jeśli popełniamy błędy to nie robimy ich z premedytacją i staramy się je 
naprawić, czego w szpitalu średzkim nie było, natomiast konsekwencje 
ponosimy wszyscy do dnia dzisiejszego. (…)  

 Radny Jacek Nyczke informował, że została wykonana droga powiatowa                   
z Nowego Miasta do Wolicy Koziej, wysypano gryz i to rozwiązanie nie 
sprawdziło się, Radny pytał czy będzie w tym kierunku coś robione.  
 Pan Starosta informował, że jest umówiony z panią 
Wiceprzewodniczącą po sesji, zamierza tam jechać. Najprawdopodobniej 
błędy popełnił wykonawca. Należy dodać, że nie można każdej drogi 
wykonać na zasadzie budowy nakładki, 9 lat temu została wykonana droga 
Klęka- Żerków i już są takie pęknięcia, że jak się woda tam dostanie, drogę 
będzie trzeba jeszcze raz wykonać. Powiat nie robi nowych nakładek, próbuje 
je uratować. (…) 

 Radny Juliusz Twardowski informował, że w godzinach wczesno rannych                               
i popołudniowych przez Nowe Miasto ul. Żerkowską przejeżdża mnóstwo 
samochodów, ruch jest jak na „11”.  
 Przewodniczący Rady zgodził się z opinią Radnego Twardowskiego 
informując, że dlatego tak przejeżdżają przez Nowe Miasto, bo jest szybciej, 
bo w Klęce trzeba stać na światłach, a to nie są nasze samochody, są to auta               
z tablicami rejestracyjnymi innych powiatów.    
 Radny Twardowski dodał, że uważa że głównym problemem 
pękających dróg jest stojąca na nich woda. (…) Radny dodał, że ten rok był 
wyjątkowo mokry, warto byłoby od czasu do czasu się spotkać, aby 
zorientować się, co gdzie warto byłoby zrobić, aby nie zmarnować pieniędzy                 
a efekt był trwalszy.  
 Pan Starosta informował, że w jego przekonaniu to rozwiązanie jest 
dobre, błąd tutaj popełnił wykonawca i to naprawi. Jeżeli chodzi o zalegającą 
wodę, to faktycznie ona nie jest korzystna dla nikogo, jeżeli chodzi o drogę                
z Nowego Miasta do Wolicy Koziej, patrząc na to co działo się z tą drogą 
najważniejszym było dla powiatu uratowanie tej drogi, szukano najlepszego 
rozwiązania, łatwego też do sfinansowania. Zostało wykonane dużo 
kilometrów drogi, a woda zalegająca to jedno a złe wykonanie drugie. 

 Radny Marek Mroziński informował, że ma zdjęcia zrobione tydzień po 
wykonaniu tej drogi w kierunku Wolicy, są dosłownie dziury, i niepotrzebnie 
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robiono drogę w Wolicy Koziej w kierunku Dębna, trzeba było przeznaczyć te 
pieniądze na zrobienie najgorszego kawałka asfaltu, bo ta droga jest 
rozsypana. Poza tym jeżeli myśli się o inwestycji na drodze Wolica Kozia- 
Dębno to najpierw należałoby ten teren podnieść, bo woda ją wypłukała. 
Radny dodał, że jego zdaniem jest ważniejsza droga do wykonania od węzła 
Mieszków do Radlińca. 
 Pan Starosta informował, że był tam kilka razy droga jest w stanie 
fatalnym, na tym odcinku który był wykorzystywany do budowy.  
Wykonawca zobowiązał się, że naprawi tą drogę, jednakże był przekonany                  
i miał zgodę od powiatu jarocińskiego, na wykorzystanie tej drogi. Był tam 
geodeta i droga na wykorzystywanym odcinku będzie naprawiona, ale na 
odcinku który nie był wykorzystywany ta droga jest fatalna. Należy sobie 
jednak zadać pytanie jakie jest tam natężenie ruchu i jaki jest priorytet dla 
mieszkańców naszego powiatu, głownie dla mieszkańców Gminy Nowe 
Miasto. Wiadomo, że jest to pewien skrót, ale szczerze są drogi które są 
ważniejsze do wykonania. (…)  
 Wójt dodał, że było tam zorganizowane spotkanie, kiedy była robiona 
zmiana organizacji ruchu, Wójt powtarzał wiele razy, ale jak były odbiory to 
nikogo już nie zaproszono. Jeżeli zrobimy tą drogę, to z węzła samochody 
jadące na Żerków będą sobie skracały przez Radliniec i nam tą drogę rozjadą. 
Może faktycznie rozwiązaniem byłoby tam ograniczenie ruchu.  
Droga do Dębna dobrze by było gdyby została zrobiona, ponieważ tam jest 
dojazd do Hermanowa, przyjeżdża tam mnóstwo ludzi, imprezy weselne się 
tam odbywają. Dróg powiatowych jest mnóstwo, wymagają ciągłych 
remontów, gryz na jednym asfalcie się przyjmuje na innych nie, zależało 
głównie od podbudowy. Temat odwodnienia jest równie trudny i niezbędny, 
ale także ważne jest usuwanie zakrzaczeń, bo zarastają w tempie 
ekspresowym. (…) 

 Sołtys wsi Kruczyn pytał czy zostaną zrobione dziury w Kruczynie, gdyż jest 
tam stan nawierzchni fatalny. W dniu dzisiejszym już był wypadek, bo nie 
można się tam ominąć samochodem osobowym. 
 Pan Starosta informował, że byli na tej drodze, ale nie mogli znaleźć 
wykonawcy który by ten asfalt wykonał, nie dał powiat rady. Dziury będą 
połatane, być może od poniedziałku, jak wróci produkcja asfaltu to będzie na 
tym odcinku zrobiona nakładka. (…)  

 Radny Jacek Nyczke pytał jakie zadania są zapisane w tegorocznym budżecie 
powiatu do realizacji na terenie naszej gminy. 
 Pan Bednarz poinformował, że zostało zapisane zadanie budowy 
schetynówki, jednak należy się zastanowić czy będzie powiat występował                
o środki na schetynówkę czy nie. Bo jeżeli nie, to będzie trzeba zacząć tą drogę 
robić. Będzie robiona też ta droga przez Kruczyn na tym najgorszym odcinku, 
będzie trzeba tez zrobić tą nakładkę emulsją z Wolicy Koziej do Dębna. To 
będą główne zadania do zrealizowania. Jeżeli chodzi o schetynówkę, to należy 
się zastanowić czy powiat będzie występował o to finansowanie, ponieważ 
złożenie wniosku generuje wykonanie wielu prac, które będą kosztochłonne, a 
tak naprawdę nie będą służyły mieszkańcom. Ale to co generuje koszty daje 
szansę na uzyskanie dofinansowania, bo robienie tego w mniejszym zakresie 
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można powiedzieć, że z góry przekreśla szansę na to dofinansowanie. (…)     
 Przewodniczący informował, że przy drodze powiatowej od 
krzyżówki, na Żerków w stronę Dębna wycinano gałęzie, jest to bardzo 
dobrze zrobione, jednakże od krzyżówki w stronę Klęki jeszcze gałęszie 
zostały, Radny pytał czy zostanie to też wykonane.  
 Pan Bednarz informował, że pracownicy wrócą do obcinania, w tej 
chwili cały czas pracują, jeszcze po nawałnicy sierpniowej i kolejnych. Gałęzie 
nie były sprzątane ponieważ przy tej ilości która była do posprzątania trzeba 
było wybrać wariant najtańszy czyli poprzez powietrze.    
 Pan Tomaszewski pytał czy zostaną one usunięte. Ponadto 
Przewodniczący przypominał panu Staroście o dokończeniu drogi                            
w Aleksandrowie tzn. poprawienie odwodnienia, oraz wykonanie wjazdu, na 
końcu wsi. 
 Pan Starosta informował, że pamięta o tej drodze i wjazdach.      

 Wójt informował, że odnosząc się do informacji kulturowej, należy 
wspomnieć że staje się problemem lasek Guć, gdyż są tam połamane drzewa, 
uszkodzone oświetlenie. Jest kilka pomysłów np. teren przy kortach, bądź 
boisko przy Guciu. Gmina nie posiada miejsce gdzie te imprezy swobodnie 
mogłyby się odbywać.  
Ponadto Wójt wspominał o budowie pomnika, dzisiaj jest kolejny pomysł 
podany Radnym. Wójt dzisiaj toczył rozmowy z osobom która pracuje w tych 
tematach, był pan z Krakowa i na podstawie zdjęć tego pomnika z placu                
700-lecia naszkicował projekt. Należy podjąć decyzję, pojąć uchwałę bo czas 
ucieka. Była też propozycja Radnej Król, ale trzeba podjąć decyzje, uchwały 
aby móc załatwia dokumentację. Ten rzeźbiarz ma swój zakład i może                     
to wykonać, ale są to koszty rzędu 150 000,00 zł. Najlepszym miejscem byłby 
plac 700-lecia, ale nie niszcząc tego który już tam jest.  
 Poza tym Wójt wspomniał o rozstrzygnięciu przetargu na transport 
odpadów, mieszkańcy uporczywie przychodzą umniejszając ilość osób 
zamieszkałych w gospodarstwie domowym. W zrost stawki za śmieci wynika 
z ciągłego wzrostu cen.  
 Zgodnie z decyzją z ostatniej sesji został złożony wniosek do 
Wojewódzkiego Funduszu teraz pozostaje czekać jaki będzie dalszy los tego 
wniosku. Należy dodać, że po wybudowaniu tej oczyszczalni gmina musi 
uzyskać efekt ekologiczny, aby go uzyskać trzeba kanalizować kolejne wsie, 
Wójt myśli o  części Boguszynka, części Kruczyna, tj. kilkanaście kilometrów 
sieci które w krótkim czasie należy wykonać, jest też do wykonania 
przełączenie z Nowego Miasta. (…) 

 Przewodniczący informował że kolejne posiedzenie komisji planuje się na 15 
lutego, sesja 22 lutego Przewodniczący prosił o przygotowanie projektu 
uchwały.  

 Radny Mirosław Ratajczak informował, że Książ Wlkp. decyzję podjął i będą 
przesyłać ścieki do Jarocina, ale będzie kolektor budowany przez Mchy, 
Kołacin.  

 Radna Zofia Kędziora pytała czy są już jakieś decyzje odnośnie tablicy, która 
ma być zawieszona na dworcu kolejowym w Chociczy. 
 Wójt informował, że będzie podjęty temat i tą tablice się zamontuje, ale 
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to już pewnie będzie wykonane przez lokalnych kamieniarzy. (…) 

 Przewodniczący dziękował na zakończenie panu Staroście za przybycie, za 
przekazanie szczegółowych informacji nt. szpitala, inwestycji drogowych.  

 Pan Starosta informował, że ma po dzisiejszym spotkaniu lepsze zdanie                      
o Radzie Gminy w Nowym Mieście, zawsze należy szukać wspólnych 
rozwiązań. Poza tym pytał Radnych jak w ich przekonaniu sprawdza się 
bezpłatny transport osobowy, gdyż od marca trasa z Nowego Miasta                      
do Środy Wlkp. będzie skrócona o czas przejazdu.  
 Przewodniczący informował, że rano w Aleksandrowie jest mało ludzi, 
popołudniowy kurs nie wiadomo.   
 Radna Zofia Kędziora informowała, że w poranny głównie wsiada 
młodzież szkolna, ale mieszkańcy nielicznie podróżują do Środy. Głównie               
w godzinach szczytu korzysta z tych autobusów młodzież.  
 Wójt dodał, że trzeba tez rozwiązać problem wjazdu autobusu 
jarocińskiego do Wolicy, bo każdy taki wjazd to dodatkowe 4 km.     
 

Ad 13) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 2100 Przewodniczący zamknął XXXIX Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


